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Úvodem – rozhovor

Tajemník Magistrátu města Zlína, jako 
vedoucí úřadu a jednoho z největších 
zaměstnavatelů ve Zlínském kraji, který 
má pod sebou více než 600 pracovníků, 
chce, aby magistrát poskytoval kvalitní 
služby pro obyvatele i návštěvníky města. 
K tomu jsou potřeba kvalitní a spokojení 
zaměstnanci. Podrobnosti naleznete 
v rozhovoru, ve kterém rozebereme 
i dostavbu radnice nebo digitalizaci 
služeb magistrátu.

Tomáš Lang:          
Cílem magistrátu je 
nabídnout kvalitní 
služby občanům

V minulém rozhovoru jsme probírali dostav-
bu radnice, kterou by návštěvníci úřadu i za-
městnanci jistě ocenili. Jak situace okolo 
dostavby aktuálně vypadá?
Přípravy postupují podle plánu. V  současné 
době je vydáno pravomocné povolení na od-
stranění stavby č. p. 10, což je budova bývalé 
Minutky, a dvorních objektů, tedy garáží. V této 
budově bude zachován podzemní sklep, který 
je tvořen valenou klenbou, jenž má dle památ-
kářů historickou hodnotu. Je zpracována pro-
jektová dokumentace pro stavební povolení 
na výstavbu nové budovy č. p. 10 i projektová 
dokumentace na odstranění budovy č. p. 15, 
která je na ulici Bartošova a je v tuto chvíli kvůli 
havarijnímu stavu taktéž uzavřená. V první po-
lovině roku 2025 bychom měli mít vydané po-
volení na odstranění stavby č. p. 15 i stavební 
povolení na výstavbu nové budovy č. p. 10.  
V  příštím roce se předpokládá zpracování 
projektové dokumentace pro provádění stav-
by a zahájení veřejné zakázky na dodavatele 
všech prací, tedy demolice i výstavby nové bu-
dovy č. p. 10, její dokončení očekáváme v roce 
2027. Dále probíhá příprava na vypsání veřejné 
zakázky na projektovou dokumentaci II. etapy 
dostavby radnice, která zahrnuje vybudová-
ní nové budovy v nádvoří radnice a výstavbu 
budovy v  místě stávajícího objektu č. p. 15.  
Jsem rád, že díky kolegům z Odboru realiza-
ce investičních akcí a Apropos Architects běží 
vše podle plánu. Těší mě, že se o takovou za-
kázku v  našem městě ucházela a  realizuje ji 
taková architektonická kancelář, která vyhrála 
například soutěž na stavbu českého centra 
EXPO 2025 v japonské Ósace.

Větší komfort by mělo přinést Turistické in-
formační centrum, které bude nově sídlit ve 
spodní části radnice v prostorách po bývalé 
restauraci Dolce Vita, co nabídne?
Turistické informační centrum je jedním z dů-
ležitých prvků pro cestovní ruch ve městě, je 

tedy více zaměřeno na návštěvníky města. 
Nové informační centrum bude ve zcela no-
vých prostorách kontaktním místem zejména 
pro turisty. Nabízet bude standardní servis 
v podobě předávání informací o městě, prodej 
dárkových předmětů apod. Je to však střípek 
z celé mozaiky procesu zvyšování atraktivity 
a komfortu cestovního ruchu. Jdeme i cestou 
digitalizace, kdy byla letos spuštěna zážit-
ková aplikace Baťův Zlín, plánujeme spustit 
i  e-shop na prodej městských propagačních 
předmětů, o které je ze strany veřejnosti velký 
zájem.

Soutěž Přívětivý úřad, kterou pořádá Minister-
stvo vnitra České republiky, zná vítěze letoš-
ního 9. ročníku. Ve Zlínském kraji obsadil Ma-
gistrát města Zlína po třech vítězstvích druhé 
místo. Není to po vítězné vlně zklamání?
Naopak, je to pro nás motivace. Soutěž si 
klade za cíl zjistit, jak dobře jsou naše úřady 
připraveny sloužit občanům. Hodnotí se různé 
oblasti, od otevírací doby přes využívání mo-
derních technologií až po spokojenost našich 
zaměstnanců. I když jsme v posledních letech 
dosáhli skvělých výsledků, víme, že zlepšová-
ní služeb je nikdy nekončící proces. V minulém 
roce jsme například zavedli novou webovou 
stránku pro hledání městských bytů a  sys-
tém inovačního managementu motivujícího 
zaměstnance předkládat návrhy a podílet se 
na zlepšení služeb úřadu, akce „na slovíčko 
s primátorem“ – pravidelné setkání s občany 
a řada dalších. Díky této soutěži můžeme po-
rovnat naše služby s ostatními městy a inspi-
rovat se jejich dobrou praxí. Děkuji všem za-
městnancům za jejich odhodlání a spolupráci. 
Bez vás bychom těchto úspěchů nedosáhli.

Zmínil jste digitalizaci v  oblasti cestovního 
ruchu, probíhá digitalizace i v rámci úřadu?
Digitalizace v úřadu je velké téma. Na radnici 
se v  rámci IT zabýváme například nasazová-

ním softwarového robota na několik činností. 
„Robot“ například zapisuje hotovostní plat-
by, rozděluje datové zprávy, eviduje faktury 
a  provádí další rutinní činnosti. Samozřejmě 
sledujeme trendy v  AI pro veřejnou správu 
a  jejího využití ať už jako chatboty, nebo AI 
jako podporu pro úředníky. Stále vylepšujeme 
Portál občana, což je webová aplikace statu-
tárního města Zlína, která umožňuje on-line 
komunikaci obyvatel s odbory magistrátu. Již 
rok je možné skrze portál požádat a zaplatit 
poplatky za komunální odpad a  psy. Portál 
statutárního města Zlína je propojen na Por-
tál občana www.obcan.portal.gov.cz, kde je 
možné požádat například o prodloužení řidič-
ského průkazu. Řidiči, kterým končí platnost 
tohoto průkazu nebo změnili osobní údaje, tak 
dostali jedinečnou možnost ušetřit čas a bez-
prostředně na novinku zareagovali. Chceme 
v maximální míře využít potenciálu Portálu ob-
čana, a proto chystáme v budoucnu jeho další 
vylepšení. Mezi chystané změny budou patřit 
například žádosti o junior pas, uvažujeme také 
o nahlížení do některých typů elektronických 
spisů. Další zajímavou možností bude i propo-
jení s mobilním rozhlasem.

Co říkáte na digitalizaci stavebního řízení, 
která se letos v červenci spustila?
Digitalizace stavebního řízení v Česku je kro-
kem k  modernizaci a  zefektivnění procesů, 
které již dlouho vyžadovaly reformu. Mezi 
hlavní přínosy této digitalizace mělo patřit 
zrychlení a  zjednodušení stavebního řízení, 
snížení administrativní zátěže, větší transpa-
rentnost procesů a lepší dostupnost informa-
cí pro veřejnost i  investory. Klíčovým prvkem 
je elektronická komunikace mezi stavebními 
úřady, žadateli a  dalšími zainteresovanými 
stranami, což může výrazně usnadnit a urych-
lit vyřizování žádostí a minimalizovat množství 
papírování. 
 Pokračování na str. 4
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Rozhovor, aktuálně

Dokončení ze str. 3
Digitalizace umožňuje lepší sledování jed-
notlivých případů a snazší přístup k potřebné 
dokumentaci. Na druhé straně jsem si dobře 
vědom toho, že implementace tak rozsáhlého 
systému, jakým bezpochyby digitalizace sta-
vebního řízení je, má celou řadu úskalí a v jeho 
počátečních fázích mnoho nedokonalostí, 
s nimiž je nutné počítat. I  tak mi nezbývá než 
konstatovat, že celá tato akce je velké zkla-
mání a  promarněná příležitost. Systém nebyl 
řádně otestován, vykazoval značné funkční 
nedostatky, které v  zásadě běžným uživate-
lům znemožňovaly jejich práci, uživatelská 
podpora byla téměř nulová a  školení byla 
nedostatečná, špatně koncipovaná, a  hlav-
ně realizovaná na poslední chvíli. I přes velké 
nasazení kolegů, kterým se již v půli července 
podařilo začít postupně odbavovat první říze-
ní, se tempo zpracovávaných řízení významně 
zpomalilo. Jakákoliv snaha o konstruktivní de-
batu s ministerstvem na vylepšení systému, co 
do jeho elementární funkčnosti či přívětivosti, 

vždy končila obdobně – deklarací, že zavádění 
nového systému sebou nese počáteční pro-
blémy, na jejichž odstranění se pracuje, anebo 
budou odstraněny v některé z dalších fází, a ja-
koukoliv další spolupráci nepotřebují. Na tom-
to místě chci proto vyjádřit velké poděkování 
zaměstnancům stavebního úřadu a dotčených 
orgánů, že i v této nelehké situaci to nevzdali 
a co nejméně se snaží přenášet tyto negativ-
ní důsledky na stavebníky. Zároveň chci také 
poděkovat i  stavebníkům za jejich vstřícnost 
a trpělivost, s jakou k dané věci přistupují, byť 
jsme tyto problémy nezpůsobili, a  ještě před 
spuštěním jsme na nedostatky upozorňovali.

Máte radost, že je město Zlín vnímáno jako 
dobrý zaměstnavatel?
Kdo by neměl. Podmínkou pro poskytování 
kvalitních služeb klientům je totiž mít profe-
sionální a  spokojené zaměstnance. Je však 
potřeba říci, že k tomuto je potřeba celá řada 
kroků. Usilujeme o vytvoření příjemného pra-
covního prostředí a  podmínek pro profesní 

rozvoj zaměstnanců. Kromě dnes již stan-
dardních benefitů, jako jsou 5 týdnů dovolené, 
možnost čerpat dny zdravotního volna (sick 
days), příspěvku na stravování a individuálního 
výběru benefitů v  rámci systému Cafeteria, 
nabízíme příměstské tábory pro děti zaměst-
nanců či firemní teambuildingové akce. Zjistili 
jsme, že velký zájem mají zaměstnanci o „be-
nefitní“ zájmové vzdělávání, především v ob-
lasti zdraví, zdravého životního stylu a preven-
ce. Nabídku seminářů a  kurzů, které mohou 
zaměstnanci absolvovat v našich prostorách 
v  pracovní době každoročně obměňujeme 
a rozšiřujeme. Co je však pro uchazeče o prá-
ci pro město zásadní, mohou být součástí 
týmu, který aktivně zlepšuje kvalitu života v na-
šem městě a vidí výsledky své práce přímo ve 
svém okolí. Jako zaměstnavatel jsme prezen-
tovali své možnosti např. na letošním veletr-
hu pracovních příležitostí organizovaném Job 
Centrem Univerzity Tomáše Bati nebo veletrhu 
vzdělávání pořádaném Krajskou hospodářskou 
komorou. Tomáš Melzer

Tomáš Lang: Cílem magistrátu je nabídnout  
kvalitní služby občanům

Ve všedních dnech dopoledne poslouží školákům ZŠ Zlín, Slovenská, 
odpoledne, večer a o víkendu sportovním klubům a veřejnosti. Takové 
využití čeká víceúčelové sportoviště, které letos vybudovalo město Zlín.

Otevření a  slavnostní přestřižení pásky 
se uskutečnilo 31. října 2024 za účasti 
představitelů města, zástupců pro-
vozovatele hřiště ze  ZŠ Slovenská 
i zhotovitele stavby.
„Při plánu rekonstrukce hřiště u  ZŠ 
Zlín, Slovenská vznikla myšlenka, aby 
se nově vybudované sportoviště rozšířilo 
tak, aby mohlo odlehčit kapacitě Stadionu 
mládeže, který je dlouhodobě přeplněný. 
Hřiště u  této základní školy je jedním z mála 
hřišť u školy, které mělo prostorové parame-

U Základní školy Zlín, Slovenská vyrostlo moderní hřiště

try k  tomu, aby se daly při rekonstrukci 
doplnit další sportovní prvky, které 
tam dříve nebyly. Věříme, že kromě 
školy ho nyní budou hojně využívat 
atleti i další spolky, a ve volných ča-
sech i veřejnost. Děkuji všem, kdo se 

na vybudování sportoviště podíleli,“ řekl 
primátor města Zlína Jiří Korec.

Stavební práce na rekonstrukci hřiště začaly 
v dubnu 2024, akce skončila v říjnu 2024. Cena 
investiční akce Sportoviště u  ZŠ Slovenská, 
Zlín je 16,5 milionu korun.

„Rekonstrukce proměnila školní hřiště v  mo-
derní víceúčelové sportoviště s umělými po-
vrchy, které budou moci kromě školy využívat 
i další zájemci. Zmodernizovaný areál nabídne 
atletický ovál včetně sektorů, oplocené cen-
trální hřiště s  umělým trávníkem pro malou 
kopanou a samostatné oplocené víceúčelové 
hřiště pro volejbal, nohejbal, streetbal a  flor-
bal. Vznikla také dráha se závodištěm pro skok 
do dálky, koulařský sektor, workout a k dispo-
zici je i několik sportovních a posilovacích prv-
ků,“ vyjmenovala náměstkyně primátora města 
Zlína pro školství Martina Hladíková.
Nezbytnou součástí stavební akce bylo i umís-
tění mobiliáře na zpevněné plochy. Nově jsou 
tak k dispozici sestavy stolů a laviček, koše či 
sedací prvky. Projektant myslel i  na cyklisty, 
kteří mohou svůj dopravní prostředek odstavit 
ve stojanu na kola. Celý areál doplnily zpevně-
né plochy, schodiště, menší tribuna, objekt pro 
správce a zastřešené posezení.
Zahájení provozu pro veřejnost plánuje ZŠ Zlín, 
Slovenská na jaře příštího roku.
Investice města do oblasti sportu v  letošním 
roce činila 51 790 000 korun bez dotací. Mezi 
další investiční akce se řadí například právě 
dokončovaná rekonstrukce sportovišť v areálu 
sokolovny, rozšíření elektrorozvodů v  areálu 
Stadionu mládeže, rekonstrukce šaten v  so-
kolovně, investiční dotace společnosti STEZA 
Zlín na odkup recyklační linky včetně propojení 
budov lázní, realizace nového bufetu na kou-
pališti Zelené či pořízení parkovacího systému 
u sportovní haly DATART. /io/
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Aktuálně

Hledáme kostní dřeň pro Matěje. Zlínská radnice vyzývá širokou veřejnost 
k pomoci osmiletému Matěji Křižkovi, který trpí vzácnou poruchou 
krvetvorby známou jako Diamond Blackfan anémie. Matěj je plně odkázán 
na pravidelné krevní transfuze, které musí podstupovat každé čtyři týdny. 
Nadějí na jeho uzdravení je nalezení vhodného dárce kostní dřeně, avšak 
i přes intenzivní roční hledání se zatím nepodařilo najít vhodného dárce.

Adventní Zlín 2024 pobaví děti i dospělé, 
město přivítá nový rok ohňostrojem

Letošní adventní i novoroční program, který připravilo statutární město Zlín, 
slibuje nezapomenutelné zážitky pro návštěvníky bez rozdílu věku. 

Od soboty 30. listopadu, kdy na náměstí Míru 
začnou tradiční adventní trhy, se až do pon-
dělí 23. prosince uskuteční desítky zajíma-
vých akcí a hudebních vystoupení. S akcemi 
se bude následně pokračovat od Štěpána  
(26. prosince) ve Vánoční stodole, celý pro-
gram skončí až na Nový rok velkou afterpar-
ty. Předcházet jí bude slavnostní ohňostroj 
na travnaté louce mezi ulicemi Štefánikova 
a  třídou T. Bati. „Letošní akce se ponesou 
v duchu pohádky Tři oříšky pro Popelku, kte-
rá k Vánocům neodmyslitelně patří. Pohádky 
se budou promítat na budovu bývalé Minutky, 
takže k vidění budou ze všech koutů náměstí 
Míru. Atrakcí jsme však přichystali více, tře-
ba vánoční les, velký dřevěný betlém nebo 

„Aby se zvýšila šance na nalezení životně dů-
ležitého dárce, zorganizovali jsme za město 
společně s  dobrovolníky nábor do Českého 
národního registru dárců kostní dřeně,“ uvedl 
primátor Jiří Korec.
K zápisu do registru se mohou připojit lidé 
ve věku od 18 do 35 let, kteří jsou v dobrém 
zdravotním stavu, nemají za sebou vážné 
nemoci, trvale neužívají léky a jejich váha je 
vyšší než 50 kg. Každý nový zápis do registru 
může zvýšit šanci nejen pro Matěje, ale i pro 
další pacienty s poruchami krvetvorných bu-
něk, kteří zoufale čekají na vhodného dárce. 
Darování kostní dřeně je v  těchto případech 
často jedinou možností záchrany života. Zá-
pis probíhá jednoduše. Rozhodnete-li se do 

dětské dílničky,“ prozradil primátor Jiří Korec.  
I  letos bude výzdoba vánočního stromu uni-
kátní, na náměstí Míru se rozsvítí v  neděli  
1. prosince v  17:45 hodin. Čtvrthodinu před 
touto událostí se uskuteční slavnostní zapále-
ní první adventní svíce. „Letošní vánoční strom 
rozzáří světelné stříbrné řetězy a trojrozměr-
né zlatostříbrné hvězdy. Vše doplní denní de-
korace v podobě zlatých andílků a stříbrných 
a zlatých baněk. Nainstalujeme také oblíbená 
světelná andělská křídla a  světelné glitrové 
koule,“ prozradila vedoucí cestovního ruchu 
Eva Manišová. Doplnila, že slavnostní výz-
dobu v  podobě světelných závěsů, krápníků 
a  velké světelné zlaté komety dostane také 
historická budova radnice. V  sadu Svobody 

se v  oknech zámku rozsvítí světelná opo-
na. Osvětleny budou sloupy zámku, kašna 
a vánoční strom. V parku Komenského se na 
budově Klubu 204 objeví světelné krápníky, 
cestičky v parku nazdobí světelné brány, oz-
doby se objeví na stromech a fontána dostane 
díky nasvícení trojrozměrnou podobu. „Osvět-
lený altán s 3D andělem uprostřed a světel-
nými koulemi budou jistě vítanou příležitostí 
pro selfie na památku,“ poznamenala Eva  
Manišová. Novoroční ohňostroj se uskuteční  
1. ledna 2025 v  18 hodin. Předcházet mu 
bude od 17:15 hudební podvečer zakončený 
novoročním projevem primátora Jiřího Korce 
v 17:55 hodin. Vrcholem tohoto programu, při-
praveného v duchu motta „2025 – rok neko-
nečných možností!“, bude taneční vystoupení 
Miroslava Žilky v kombinaci s velkou projekční 
LED stěnou v pozadí. Performer Žilka tak na-
bídne divákům těsně před ohňostrojem origi-
nální výlet do imaginárního světa, který nabízí 
bezpočet nejrůznějších možností. Finále Žil-
kovy taneční show se nakonec propojí s od-
pálením ohňostroje. Doprovodný program se 
uskuteční mezi budovami Tržnice a  Kongre-
sového centra (prostor u hlavní cesty). Divác-
ký prostor bude na travnaté ploše Gahurova 
prospektu u Obchodního domu. Po ohňostroji 
se návštěvníci mohou přesunout na náměstí 
Míru, kde budou připraveny stánky s občerst-
vením a další kulturní program. Kompletní pro-
gram naleznete na www.AdventniZlin.eu. /ara/

Pomozme vrátit Matějovi bezstarostné dětství

registru vstoupit, podepíšete souhlas se 
zařazením vašich dat do registru a  vyplníte 
krátký zdravotní dotazník, v  němž uvedete 
pravdivě všechny vám známé okolnosti tý-
kající se vašeho zdravotního stavu. Na místě 
odebraný stěr z dutiny ústní následně putuje 
k vyšetření vašich transplantačních znaků do 
centrální laboratoře registru. Žádná další vy-
šetření se při registraci neprovádějí.
„Zápis do registru se bude konat v novém Tu-
ristickém informačním centru od 1. do 6. 12.  
2024. Všichni, kdo chtějí pomoci, mohou 
přijít v čase od 14 do 18 hodin,“ doplnil pri-
mátor Korec. Vchod do nového informační-
ho centra je ze spodní strany radnice z ulice 
Bartošova. /io/
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Eva Jiřičná obdržela vyznamenání od prezidenta
Prezident Petr Pavel vyznamenal v pondělí 28. října 2024 na Pražském 
hradě 56 osobností. Mezi vyznamenanými byla i zlínská rodačka 
architektka Eva Jiřičná.

Prezident republiky propůjčil Řád Bílého 
lva občanské skupiny 3. třídy Evě Jiřičné, 
za zvláště vynikající zásluhy o stát v oblasti 
kultury.
Eva Jiřičná je světově známá architektka, de-
signérka a pedagožka, autorka architektonic-
kých návrhů realizovaných zejména v České 
republice a ve Spojeném království Velké Bri-
tánie a Severního Irska.
„Já se cítím opravdu velice pokorně. Celý 
život jsem dělala, co dělám ráda a za to do-
stat odměnu… Maminka by řekla – to nemají 
nikoho jiného, komu by to dali? (smích). Když 
slyším, co udělali všichni ostatní, kteří byli 

vyznamenáni, tak mám pro ně hlubokou po-
klonu a  z  celého srdce jim gratuluji, úžasní 
lidé. Jsem velice vděčná a  moc děkuji, ale 
pyšná jsem za všechny ostatní,“ uvedla po 
slavnostním ceremoniálu na Pražském hradě 
slavná zlínská rodačka Eva Jiřičná.
Eva Jiřičná se narodila 3. března 1939 ve Zlíně, 
kde její otec pracoval jako architekt pro To-
máše Baťu. Ještě v dětství se ale se svou ro-
dinou přestěhovala do Prahy, kde se později 
rozhodla pro studium na Fakultě architektury 
ČVUT a na Akademii výtvarných umění v ate-
liéru slavného architekta Jaroslava Fragnera. 
Po studiu pracovala od roku 1967 v pražském 

Ústavu bytové a oděvní kultury. Životní zlom 
u  mladé architektky nastal v  létě 1968, kdy 
odjela na stáž do Londýna, ale českosloven-
ské úřady jí po srpnové okupaci zabránily 
v návratu. Svou kariéru architektky tak zaháji-
la v Londýně v Ateliéru Louis de Soisson, kde 
projektovala přístav ve městě Brighton. V an-
glické metropoli založila také vlastní archi-
tektonické studio Eva Jiricna Architects. Do 
rodného Československa se vrátila po revo-
luci v roce 1990, v roce 1996 se stala profe-
sorkou a vedoucí ateliéru architektury na Vy-
soké škole uměleckoprůmyslové a nedlouho 
poté otevřela v Praze s architektem Petrem 
Vágnerem studio AI Design Praha.
Za svou kariéru architekta Jiřičná posbírala 
několik prestižních cen. Mimo jiné získala 
Řád britského impéria, obdržela cenu Jane 
Drewové za „mimořádný přínos pro posta-
vení žen v  architektuře“ a  medaili za celo-
životní dílo (Lifetime Achievement Medal) 
v rámci Londýnského festivalu designu. Byla 
uvedena do Americké síně slávy. V  roce 
2019 získala na své rodné půdě Cenu města 
Zlína 2018. Přezdívají jí královna kovu a skla. 
Časopis Evening Standard zařadil Evu Jiřič-
nou mezi stovku nejvlivnějších žen Londýna.
Pro rodný Zlín navrhla Univerzitní centrum 
Zlín, Kongresové centrum Zlín a Fakultu hu-
manitních studií UTB.
Slavnostní ceremoniál předání státních vy-
znamenání se konal ve Vladislavském sále 
Pražského hradu. Slavnostním udílením vy-
znamenání obvykle vrcholí oslavy Dne vzni-
ku samostatného československého státu, 
který připadá na 28. říjen.
Evu Jiřičnou na udělení státního vyznamená-
ní navrhl poslanec Parlamentu České repub-
liky za Zlínský kraj Marek Novák (ANO).
Více o práci Evy Jiřičné na webových strán-
kách: www.aidesign.cz/about. /io/

Filharmonii Bohuslava Martinů povede Tomáš Gregůrek
Tomáš Gregůrek, dosavadní manažer or-
chestru Filharmonie Bohuslava Martinů ve 
Zlíně (FBM), bude od 1. ledna 2025 jejím 
novým ředitelem. Ve funkci vystřídá Josefa 
Němého, který jeden z předních orchestrů 
v  republice vedl od roku 2008 a  odchází 
do důchodu. Správní rada FBM jmenova-
la Tomáše Gregůrka do funkce ve čtvrtek  
7. listopadu po seznámení s výsledky výbě-
rového řízení, v  němž Gregůrkova koncep-
ce zvítězila nad všemi ostatními.
O  místo ředitele FBM se ucházelo deset 
zájemců, přičemž devět z nich splnilo pod-
mínky pro zařazení do výběrového řízení. 
Všichni kandidáti museli předložit koncepci 
rozvoje FBM na čtyři roky včetně návrhů na 
zkvalitnění poskytovaných služeb i prezen-
tace filharmonie. Do finále výběrového ří-

zení, které mělo formu osobních pohovorů, 
postoupili čtyři nejlépe hodnocení uchaze-
či. „Vize Tomáše Gregůrka se ukázala jako 
jasně nejlepší,“ uvedla náměstkyně primá-
tora pro kulturu Martina Hladíková.
Osobní pohovory byly zaměřeny na obha-
jobu koncepce FBM, zjištění odborných 
znalostí, zkušeností, praxe, motivace a cílů 
uchazečů. Uskutečnila se také odborná 
diskuse se členy výběrové komise, probrá-
ny byly zkušenosti s vedením zaměstnanců 
a podmínky pro výkon funkce.
„Vítěznému kandidátovi Tomáši Gregůrkovi 
blahopřeji a přeji mu v nové ředitelské funkci 
úspěchy, ke kterým mu může přispět i doko-
nalá znalost prostředí,“ uvedla náměstkyně 
Martina Hladíková a  připomněla, že Tomáš 
Gregůrek působí v FBM od roku 2008. /ara/Foto: Alena Rychlá
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Město hledá partnery pro sociální služby 
a sportoviště

V  případě dalšího rozvoje sociálních slu-
žeb ve městě jde o  snahu nalézt pozemky 
na ploše nejméně 3 tisíc metrů čtverečních 
a  větší. Vzniknout by na nich mohly vícepod-
lažní pobytová zařízení pro seniory s  kapaci-
tou od 70 do 200 lůžek. Zájemci se mohou 
obracet do pondělí 6. ledna 2025 na Od-
bor sociálních věcí Magistrátu města Zlína,  
tř. T. Bati 3792, RadanaDundalkova@zlin.eu, 
případně tel. číslo 577 630 800.
„Radnici oslovili soukromí investoři se zámě-
rem postavit na území Zlína pobytové zaří-
zení sociálních služeb. Město bohužel nemá 
potřebné plochy k  dispozici, a  proto nyní 
poptáváme veřejnost včetně společností čili 
veškeré vlastníky soukromých pozemků ke 
spolupráci,“ uvedl primátor Jiří Korec. Zdů-
raznil přitom, že snahou města je zkvalitnění 
sociálních služeb ve Zlíně a  jeho vedení zá-
měr investorů na vznik nového pobytového 
zařízení vítá.
Magistrát může v případě dohody investora 
se soukromým vlastníkem pozemku převzít 
roli prostředníka pro případ, že bude potře-
ba soukromé pozemky doplnit službami, 
které město může ovlivnit. Příkladem může 
být rozšíření sítě MHD pro zvýšení dostup-

nosti těchto nových pobytových zařízení so-
ciálních služeb.
V případě sportu je záměrem radnice získat 
do užívání taková současná nebo budou-
cí sportoviště na území Zlína, jež by mohla 
poskytnout zejména nejpočetnějším výkon-
nostním sportovním spolkům ve městě. Kon-
krétně se tedy jedná o prostory pro florbal, 
sportovní gymnastiku, parkour, lední hokej, 
krasobruslení, karate a další sportovní bojo-
vá umění, případně házenou, volejbal, beach- 
volejbal, basketbal a kryté prostory pro at-
letiku.
„Prostřednictvím městské společnosti STE-
ZA postupně opravujeme současná spor-

toviště. Nároky na sportování se však za 
poslední roky navýšily a město v současné 
době nemá pro vybudování nových sporto-
višť adekvátní možnosti. Proto poptáváme 
soukromý sektor, partnery, kteří by statu-
tárnímu městu vybudovali sportoviště pro 
kterýkoliv sport a  v  režimu pachtu je po-
skytli městu,“ upřesnil primátor Jiří Korec.
Cílem je vytvořit podmínky pro sportová-
ní především těm spolkům, které nemají na 
území města adekvátní prostory nebo je po-
třeba jejich současné zázemí rozšířit. Město 
v této souvislosti už zveřejnilo výzvu k účasti 
v předběžných tržních konzultacích nazvanou 
„PTK – Pacht sportovních ploch ve Zlíně“.
Po dodavateli požaduje smlouvu na nejmé-
ně 15 let s následnou možností prodloužení 
nebo nabytí sportoviště do vlastnictví měs-
ta. „Jednat by se mělo o nově vybudované 
sportoviště nebo současné s  tím, že jeho 
plochy se významně rozšíří nebo jinak upra-
ví tak, aby ve srovnání s  dnešní nabídkou 
poskytovaly širší možnosti,“ přiblížil ná-
městek primátora pro ekonomiku Miroslav 
Chalánek a dodal, že užívání sportoviště by 
v režii města začalo nejpozději v září 2029.
Podrobnosti jsou zveřejněny na profilu za-
davatele na internetové adrese https://nen.
nipez.cz/profily-zadavatelu-platne/detail-profi-
lu/MMZ/zahajene-zakazky. /ara/

Statutární město Zlín hledá dodavatele nových sportovních ploch 
a parcel pro výstavbu pobytových zařízení sociálních služeb.

Budova radnice má novou fasádu

„Kladli jsme důraz, aby fasáda odpovídala 
historickému významu a  umělecké hodnotě 
budovy, a  proto se barevnost fasády vráti-
la k  původnímu monochromnímu provedení, 
jaké měla radnice po svém dokončení v roce 
1924,“ sdělil náměstek primátora Pavel Brada.

Oprava fasády radniční budovy skončila. Stavební práce, které 
probíhaly od konce srpna, se zaměřovaly na opravu severní a východní 
strany fasády, přičemž zvláštní pozornost byla věnována restaurování 
kamenných prvků, jako jsou korunní římsa a profilovaná okenní ostění 
s půlkruhovým záklenkem.

Barevný odstín je laděn k barevnosti pískovco-
vých prvků a má souhlas Národního památko-
vého úřadu Kroměříž. Barva je již také sladěna 
s budoucím barevným řešením fasády soused-
ní budovy, která se bude dostavovat. Stejný 
odstín omítky byl už v loňském roce aplikován 
na západní štítovou stěnu při její dílčí opravě.
Cena vzešlá z  výběrového řízení na obnovu 
radniční fasády činí 4 192 192,83 Kč bez DPH. 
Náklady pokrylo město ze svého rozpočtu 
s tím, že využije i dotaci Ministerstva kultury ve 
výši 730 tisíc korun. Jedná se o celkovou aloko-
vanou částku pro Městskou památkovou zónu 
Zlín pro rok 2024, kterou město využilo právě 
na opravu této nemovité kulturní památky. Re-
alizace akce „Oprava severní a východní části 
fasády budovy radnice, náměstí Míru 12, Zlín“ 
se ujal vítěz veřejné zakázky společnost Tren-
za ze Zlína. /io/

PROVOZNÍ DOBA MAGISTRÁTU 
V PRŮBĚHU VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ

Ve vánočním období dojde k úpravě 
provozní doby některých pracovišť. 
Změny otevření jsou následující:
odbory magistrátu včetně informačního 
centra/informačních pracovišť ve všech 
budovách s výjimkami viz níže:
■ v pondělí 23. 12. 2024 do 12 h
■ v pátek 27. 12. 2024 do 14 h
■ v pondělí 30. 12. 2024 do 17 h
■ v úterý 31. 12. 2024 do 12 h
hlavní pokladna:
■ v pondělí 23. 12. 2024 do 12 h
■ v pátek 27. 12. 2024 do 14 h
■ v pondělí 30. 12. 2024 do 17 h
■ v úterý 31. 12. 2024 do 9 h
Odbor sociálních věcí (provoz budovy 
na tř. T. Bati 3792 bude od 23. do 31. 12. 
2024 omezen, přítomna bude pouze 
služba na každém oddělení):
■ v pondělí 23. 12. 2024 do 12 h
■ v pátek 27. 12. 2024 bude budova 
zcela uzavřena
■ v pondělí 30. 12. 2024 do 17 h
■ v úterý 31. 12. 2024 do 12 h
Od 2. 1. 2025 provozní doba beze změn.
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Radnice spolupracuje s občany na projektu modrých zón

Statutární město Zlín se zapojilo do 3. ročníku festivalu umělé 
inteligence Dny AI, který se od 14. do 27. října konal napříč 
republikou. Ve Zlíně se pro veřejnost otevřený seminář Smart Cities 
a budoucnost dopravy v době umělé inteligence konal v úterý  
22. října ve zcela zaplněném Cafe 204 Park Zlín. 

Statutární město Zlín, které chce zavedením takzvaných modrých zón 
zkvalitnit parkování na území celého města, přizvalo ke vzniku nového 
systému své obyvatele. 

Inteligentnímu telematickému systému s prvky C2X pomáhá AI

Akce, kterou pořádala radnice ve spolupráci 
se společností Zlin AI, se nesla v duchu baťov-
ského hesla „Dnes fantazie, zítra skutečnost“. 
Právě tento citát Tomáše Bati charakterizuje 
v souvislosti s  rychlým rozvojem umělé inteli-
gence její schopnosti.
Zlín jde inovacím v současnosti naproti vlastním 
projektem Inovace v rozvoji řízení dopravy s vy-
užitím prvků C2X ve Zlíně, který nyní představil.
„Součástí projektu bude instalace komunikač-
ní technologie C2X, která umožní komunikaci 
nejen mezi vozidly, ale i  mezi 45 městský-
mi křižovatkami včetně přechodů. To vše za 
přispění umělé inteligence. Zmíněná tech-
nologie se už nachází v  některých nově vy-
robených automobilech a  od letošního roku 
patří k povinné výbavě každého nově vyrobe-
ného vozu,“ uvedl radní Václav Kovář, který má 

Veřejného projednání se ve středu 13. listopa-
du zúčastnilo v obřadní síni radnice zhruba 70 
lidí. Dalších 1400 občanů si z webových strá-
nek parkovanizlin.cz stáhlo a vyplnilo dotazník, 
ve kterém přes 70 procent respondentů vyslo-
vilo souhlas s chystanými změnami.
Snížení počtu odstavených vozidel, méně do-
pravy, více klidu pro město a zlepšení parko-
vání pro všechny s  tím, že Zlíňané dostanou 
přednost před návštěvníky. To jsou hlavní cíle 
nového systému parkování, který chce město 
zavést na začátku roku 2027.
Zjednodušeně, smyslem zavedení modrých 
zón je chránit zlínské rezidenty a  abonenty 
před dopravní zátěží, kterou způsobují návštěv-
níci města. „Chceme efektivně rozlišovat mezi 
dlouhodobě odstavenými vozidly a těmi, která 
parkují pouze krátkodobě. Modré zóny po-
mohou zajistit lepší dostupnost parkovacích 
míst pro obyvatele a  zároveň optimalizovat 
parkovací kapacitu pro všechny, kdo do měs-
ta přijíždějí. Je potřeba si říct, že modrá zóna 
neznamená zákaz parkování, ale regulaci 
parkování,“ uvedl náměstek primátora pro do-

v kompetenci dopravu a její alternativní způso-
by. Projekt, s jehož realizací se počítá od polo-
viny roku 2025 do konce roku 2026, má několik 
cílů. Kromě zvýšení plynulosti a  bezpečnosti 
dopravy přinese například optimalizaci času, 

který motoristé stráví na křižovatkách. Cílem je 
rovněž snížení počtu dopravních nehod a do-
jezdové doby vozů veřejné dopravy či sběr 
aktuálních dat, která zaznamenají průjezd na 
červenou, otáčení vozidel v  křižovatce nebo 
ohrožení chodců na přechodech, a to i na těch 
železničních.
Součástí systému je také vznik Dopravně infor-
mačního centra. Tento dispečink bude napoje-
ný na všechny dispečinky ve městě. Semafory 
a sledovaná místa se prostřednictvím vysoko-
kapacitní přenosové sítě propojí s  dopravním 
dispečinkem tak, aby se zde mohly v aktuálním 
čase zpracovávat veškerá data potřebná pro 
operativní řešení dopravních situací. Novinka 
rovněž umožní preferovat linky MHD nebo ply-
nulý průjezd složek Integrovaného záchranné-
ho systému.
„S přispěním umělé inteligence třeba na pře-
chodech pro chodce dokážeme operativně 
navýšit čas, který lidé potřebují s překonáním 
silnice z jedné strany na druhou,“ poznamenal 
radní Kovář. A dodal, že dispečink bude moni-
torovat intenzitu dopravy, čímž řidiči získají do-
konalý přehled o všech aktuálních uzavírkách.
Inteligentní telematický systém s  prvky C2X 
financuje částkou 150 milionů korun Operační 
program Doprava v  rámci ITI Zlínské aglome-
race. Město Zlín poskytne ze svého rozpočtu 
dalších 75 milionů korun. Jaroslav Chudara

pravu Michal Čížek. V centrálním Zlíně už nyní 
probíhá na velké části regulace parkovacích 
míst. Nový systém modrých zón by měl na tyto 
změny navázat a pomáhat zlepšit dostupnost 
parkování pro místní obyvatele i návštěvníky.
„Výnosy z modrých zón, pokud nějaké budou, 
plánujeme investovat zpět do rozvoje parko-
vací infrastruktury. Tedy do budování nových 
parkovišť, modernizace stávajících kapacit 
a zlepšení celkové dopravní situace ve Zlíně. 
Tím zajistíme dlouhodobý přínos nejen pro re-
zidenty, ale i pro návštěvníky. Modré zóny tedy 
nejsou jen o regulaci parkování. Jejich cílem je 
zlepšit kvalitu života pro nás všechny,“ zdůraz-
nil náměstek Čížek.

PROČ ZAVÁDÍME MODRÉ ZÓNY
■ Ochrana rezidentů před dopravní zátěží
Zlín každý den zažívá příliv návštěvníků, kteří 
vytvářejí dopravní špičky a ztěžují parkování pro 
místní obyvatele. Město zavedením modrých 
zón zajistí, že rezidenti budou mít lepší přístup 
k parkovacím místům blízko svého domova.
■ Efektivní využití parkovacích míst

Modré zóny pomohou lépe rozlišovat mezi 
krátkodobým a  dlouhodobým parkováním. To 
umožní efektivní využití parkovacích ploch.
■ Podpora komfortu a pohodlí pro rezidenty
Systém modrých zón je navržen tak, aby byl 
pro místní obyvatele co nejpřívětivější. Po jed-
noduché registraci budou rezidenti moci par-
kovat ve své zóně bez omezení. Navíc budou 
mít možnost darovat parkovací hodiny svým 
návštěvám, což přispěje k větší flexibilitě a po-
hodlí.
Podrobnosti k chystanému systému jsou spo-
lečně s dotazníkem k vyplnění na https://par-
kovanizlin.cz. /ara/
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Město upravilo režim na parkovištích Březnická 
a Pod Zimním stadionem

Technické služby Zlín zprovoznily 
nové parkomaty

Parkoviště Březnická a Pod Zimním stadionem, kde mají motoristé 
k dispozici dohromady 230 míst ke stání, změnily režim.

Technické služby Zlín pokračují v modernizaci parkovacích systémů tak, aby 
zajistily větší komfort a pořádek při parkování ve městě. Od úterý 29. října 
jsou zprovozněny nové parkovací placené zóny v lokalitách Růmy a Malá 
scéna. V pondělí 18. listopadu přibyla lokalita Pod Zimním stadionem.

Od pondělí 18. listopadu platí na parkovišti 
Březnická nový ceník, který určí jednoden-
ní parkovné ve výši 50 korun. Řidiči parkující 
od 15. hodiny do 7. hodiny ranní následujícího 
dne pak uhradí 25 korun. Parkování na celý 
den, kterým se rozumí 10 hodin, tak vyjde na 
pouhých 5 korun za hodinu. Ve víkendových 
dnech představuje platba částku 25 korun na 
jeden den.
Od pondělí 18. listopadu platí stejné podmín-
ky také na sousedním, nově zrekonstruova-

Náměstek primátora pro oblast do-
pravy Michal Čížek uvedl, že sna-
hou města je rozlišovat mezi 
zaparkovaným a  odstaveným 
vozidlem. „Obecně je potřeba 
odlišit odstavování aut na dobu 
tří až deseti hodin a  parkování vo-
zidel od 30 do 180 minut. Z  dat, kte-
rá máme k  dispozici, vyplývá, že během 
běžného pracovního dne tvoří zhruba  
45 procent poptávky po parkovacích mís-
tech zaměstnanci a dlouhodobí návštěvníci 
Zlína. Cílem těchto opatření je zvýšit obrát-
kovost na parkovacích místech. Často totiž 
dochází k  tomu, že dlouhodobě parkující 

ném parkovišti Pod Zimním stadionem. Úpra-
va parkoviště s  kapacitou 175 míst skončila 
ve středu 6. listopadu. V provozu bylo znovu 
od čtvrtka 7. listopadu s tím, že až do pondělí  
18. listopadu zde platil režim bez placení.
„Cílem úpravy je umožnit celodenní parková-
ní v  celé této lokalitě, avšak za přítomnosti 
regulace, která zajistí plynulost a  pořádek 
v  parkování. Změny jsou motivovány potře-
bou vytvořit podmínky pro delší parkování, 
aniž by došlo k přetížení parkovacích kapacit 

ve městě,“ uvedl náměstek primátora pro do-
pravu Michal Čížek.
Doplnil, že změna sazeb je rovněž krokem 
k minimalizaci dopadů na přilehlou místní část 
Letná. „Věříme, že tímto způsobem vyvážíme 
potřebu dostupného parkování s  ochranou 
kvality života místních obyvatel. Rezidenti 
Letné parkující Pod Zimním stadionem budou 
mít stání zdarma,“ upřesnil náměstek Čížek.
Rezidenty pro účely parkoviště Pod Zimním 
stadionem se rozumí fyzické osoby starší  
18 let, které vlastní nebo užívají motorové vo-
zidlo, a mají trvalé bydliště v ulici Bratří Sou-
sedíků (úsek od křižovatky s  ulicí U  Zimního 
stadionu po dům ev. č. 2578 včetně), ulici 
Čiperova (úsek od křižovatky s  ulicí Mostní 
po křižovatku s  ulicí Antonínova), ulici Kotě-
rova (úsek od křižovatky s ulicí Čiperovou po 
dům č. p. 892 včetně), ulici Lipová (úsek od 
křižovatky s ulicí Kotěrovou po dům č. p. 1638 
včetně), ulici Mostní (úsek od křižovatky s ulicí 
U Zimního stadionu po dům č. p. 980 včetně), 
ulici Na Vyhlídce a Pod Rozhlednou (úsek od 
křižovatky s ulicí U Zimního stadionu po dům 
č. p. 6093 včetně), ulici U  Zimního stadionu 
a ulici Vysoká.
Rezidentské karty se vydávají v  areálu Tech-
nických služeb Zlín, Louky, Záhumení V/321, 
a to v pondělí a ve středu od 8 do 11 hodin a od 
13 do 14:30 hodin. Po telefonické domluvě na 
čísle 577 111 499 je rovněž možné sjednat in-
dividuální termín.
Další informace jsou k dispozici na webových 
stránkách Technických služeb Zlín. /ara/

návštěvníci blokují místa občanům 
města, kteří pak nemají kde zapar-
kovat svá vozidla. Tyto problémové 
situace chceme co nejvíce elimi-
novat,“ vysvětlil náměstek Čížek.

K  získání rezidentní karty je nutné 
předložit občanský průkaz a  malý 

technický průkaz vozidla. V případě, že re-
zident není majitelem vozidla, stačí doložit 
plnou moc.
Rezidenty v dotčených lokalitách jsou oso-
by starší 18 let s trvalým bydlištěm na vybra-
ných ulicích, které vlastní nebo na základě 
smluvního vztahu užívají motorové vozidlo. 
V  lokalitě Růmy se jedná o  domy s  čísly 

popisnými 391–395, 397, 4353 a 7167 (rezi-
dentní sazbu mohou využívat pouze na této 
ulici), na ulici Hradská pak o  domy s  čísly 
445, 506, 558, 606, 662, 2440, 4374 a 5291 
(rezidentní sazbu mohou využívat pouze na 
ulici Růmy).
Parkoviště Malá scéna je od úterý 29. října 
zpoplatněno v celé šíři. /red/
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Prodej obrazů v ZŠ Štípa pomůže škole v České Vsi, 
charita vynesla přes 46 tisíc korun

Odborníci radili preventistům zlínských ZŠ, dětských 
psychiatrů je zoufale málo

ZŠ Štípa uspořádala v pondělí 14. října charitativní vernisáž spojenou 
s prodejem obrazů svých žáků. Akce se uskutečnila na podporu ZŠ 
Česká Ves, která byla v září zasažena povodněmi.

Jan Uhlíř, vedoucí lékař dětské dorostové psychiatrie Fakultní 
nemocnice Ostrava, byl hlavním řečníkem semináře, který v pondělí 
11. listopadu uspořádalo ve Víceúčelovém objektu Kvítková oddělení 
dotací a prevence kriminality zlínského magistrátu. Za zlínské 
Poradenské a krizové centrum vystoupil jeho ředitel Marek Mikláš.

K  vrcholům vernisáže patřila tichá aukce, 
při níž se dražilo deset nejpovedenějších 
dětských obrazů. Zajímavostí bylo zařaze-
ní obrazu bývalého žáka školy Pavla Březi-
ny, klávesisty skupiny Olympic. Aukce na-
konec vynesla úctyhodných 46 181 korun.
„Celá akce byla nejen oslavou dětského 
talentu, ale také ukázkou, jak může umě-

ní spojovat komunitu a podporovat dobré 
věci,“ uvedla náměstkyně primátora pro 
kulturu Martina Hladíková, která charita-
tivní odpoledne osobně podpořila.
Škola pojala akci ve velkém, pro návštěvní-
ky bylo připraveno i občerstvení ve školní 
„kavárničce“, o níž se postarala zlínská ka-
várna Kookie by Nikol. /ara/

„Podle registru České lékařské komory pů-
sobí v celé zemi jen 157 dětských psychiatrů, 
z  nichž více než polovina je starších 65 let. 
To je naprosto nedostatečný počet k zajištění 
základní psychiatrické péče. Proto se Odbor 
školství Magistrátu města Zlína, konkrétně 

jeho oddělení dotací a  prevence kriminality, 
rozhodlo pozvat odborníky. Preventisté ze 
základních škol se tak mohli ptát na problé-
my, které aktuálně řeší, nebo třeba budou 
muset řešit v budoucnu,“ uvedla náměstkyně 
primátora pro školství Martina Hladíková.

Semináře se zúčastnili preventisté, výchovní 
poradci, speciální pedagogové a školní psy-
chologové ze všech třinácti základních škol, 
které zřizuje statutární město Zlín. 
Jan Uhlíř uvedl, že za posledních deset let 
několikanásobně vzrostl počet dětí a mladis-
tvých potýkajících se s psychickými potížemi. 
„Nejčastěji jde o sebepoškozování, úzkostné 
stavy nebo ADHD. Odborníků, kteří by jim po-
mohli, je přitom zoufale málo,“ konstatoval 
psychiatr s tím, že čekací lhůty na psychiatric-
ké vyšetření nebo léčbu trvají častokrát i více 
než půl roku. /ara/

Úsporu, bezpečnost i komfort. Takové benefity přinese 
kompletní oprava elektroinstalace v MŠ Luční
Kompletní opravou elektroinstalace prochází Mateřská škola Zlín,  
Luční 4588 na Jižních Svazích ve Zlíně. Vzhledem k náročnosti prací je 
celková oprava rozdělena na etapy. Aktuálně má škola za sebou dvě ze 
tří etap oprav.

Investice se významně projeví v několika 
oblastech. Zlepší se například oblast 
péče a  vzdělávání dětí, co se týče 
světelných podmínek i  moderního 
technického zázemí pro aktivity 
a  celý vzdělávací proces. Druhou 
oblastí je bezpečnost, kterou posílí 
nový systém vstupu do školy zabezpe-
čeným kamerovým vrátníkem. Třetím nemé-
ně podstatným přínosem je úspora energie, 
která při počtu takřka 150 kusů úsporných 
světel výrazně zharmonizuje náklady na pro-
voz školy. Celkové investice za všechny eta-
py dosáhnou částky takřka 6 milionů korun.
„Máme radost, že se dětem zkvalitní pro-
středí, zlepší se světelné podmínky pro 

vzdělávání, výrazně se zvýší možnosti 
plnohodnotného technického využití 
školy v oblasti IT a zásadně se zlep-
ší bezpečnost dětí,“ uvedla Martina  
Hladíková, náměstkyně primátora 
města Zlína pro oblast školství.

První etapa stavebních a elektromon-
tážních prací se uskutečnila v roce 2023 

a týkala se budovy B2 (dříve jesle). V ní došlo 
ke kompletní výměně rozvodů a světel a ke 
zkapacitnění datových připojení. Stavebníci 
provedli i  sanaci, obnovili omítky i  výmalbu. 
Tato etapa stála 1,5 milionu korun. Druhá eta-
pa vyšla město na 2,1 milionu korun. V rámci 
ní se opravila polovina hlavní budovy školy. 
Také tady se práce týkaly kompletní výmě-

ny rozvodů, světel a  zkapacitnění datových 
připojení, přičemž byla kapacita výrazně na-
výšena. Rekonstrukce se týkala dalších tříd, 
společných prostorů, vestibulu a  kanceláří 
školy. Závěrečnou a  nejnáročnější část při-
pravuje město na období letních prázdnin 
v roce 2025. Pracovat se bude ve druhé po-
lovině hlavní budovy školy s tím, že revitaliza-
ce čeká i centrální rozvodnu.  /io/
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inzerce

www.velryba.cz

Vstupenky v prodeji v síti
TICKETPORTAL

TIPY NA VÁNOČNÍ DÁRKY OD VELRYBY 

Výroční koncert

Jubileum tour

DÁLE V PRODEJI NA ROK 2025
9. 2. Lúčnica: Koločas

13. 3. Ivan Hlas trio

24. 3. Karel Plíhal

20. a 21. 6. HOLEŠOVSKÁ REGATA XIII.
Ewa Farna, Tři sestry,
Xindl X, Michal Hrůza,
Pražský výběr, Wohnout,
Adam Mišík a další

VĚRA MARTINOVÁ RADŮZA

FLERET MOZART
GROUP

Na radnici zavítali žáci ze Španělska
Základní škola Zlín, Okružní 4685, úspěšně pokračuje v ročním 
projektu programu Erasmus+. V rámci spolupráce přijala ve Zlíně 
španělskou výpravu jedenácti žáků a dvou učitelek ze školy IES José 
Luis Castillo Puche, pro kterou připravila atraktivní program.

Díky němu měla španělská delegace řadu 
příležitostí k  poznávání české kultury. Kromě 
zážitků v hostitelských rodinách se setkávala 
se zlínskými vrstevníky při aktivitách ve škole 
nebo v  rámci společné prohlídky krajského 
města. Role průvodců po zlínských atraktivi-
tách si v anglickém jazyce vyzkoušeli žáci de-

vátých tříd, kteří podle itineráře poznávací tour 
udělali zastávku i v budově radnice. V obřadní 
síni zhlédli hosté ze Španělska v  doprovodu 
žáků a učitelů ze ZŠ Okružní prezentační video 
o  Zlíně a  zároveň se jim dostalo přivítání ná-
městkyní primátora města Zlína Martinou Hla-
díkovou. Odvážní se nebáli zapojit do debaty 

a podělit o své dojmy. „Bylo to velmi příjemné 
setkání. Naše město si mladé Španěly získa-
lo množstvím zeleně a  architekturou, zaujal 
je Památník Tomáše Bati, mrakodrap a  také 
prostředí ve škole,“ uvedla Martina Hladíková  
a doplnila: „Program Erasmus+ umožňuje žá-
kům poznat cizí kultury, zvyklosti a  navázat 
nová přátelství. Tyto aktivity vedení města vel-
mi podporuje. Věříme, že v budoucnu budeme 
moci nejen přivítat další mladé návštěvníky, 
ale častěji vysílat do zahraničí i naše žáky zá-
kladních škol.“
Tematicky projekt Erasmus+ zastřešují pojmy 
kromě wellbeingu i  digitální rovnováha. Tomu 
odpovídal i  aktivní program na půdě zlínské 
školy. Nejprve učebna robotiky a  spolupráce 
ve dvojicích na stavebnicích Lego WeDo, poté 
kreativní práce při výrobě keramiky v dílničce. 
Návštěva měla možnost mimo jiné zavítat i do 
školní družiny a při hraní, muzicírování a povídá-
ní také v angličtině poznat nejmenší děti. Všich-
ni členové Erasmus týmu si vyzkoušeli foto 
rally závod, ve kterém je potřeba splnit několik 
fotografických úkolů v určitém čase. Z této ak-
tivity vzniklo mnoho zajímavých fotek.
Odjezdem mladých Španělů projekt programu 
Erasmus+ nekončí. Na květen příštího roku plá-
nují žáci ZŠ Okružní na oplátku návštěvu školy 
a svých nových kamarádů ve slunné Yecle na-
cházející se blízko Alicante. /io/

Dotace z Fondu pro mezinárodní styky
Město poskytne dotace z  Fondu pro meziná-
rodní styky města Zlína pro oblast mezinárodní 
styky pro 1. pol. roku 2025. Dotace jsou určeny 
na realizaci akcí a projektů, které rozvíjejí aktivity 
zaměřené na mezinárodní spolupráci s  důra-
zem na vztahy s  partnerskými městy. Dotace 

jsou určeny fyzickým a  právnickým osobám 
ke spolufinancování neziskových akcí, projektů 
a  zájmových činností v  oblasti mládeže, tělo-
výchovy, sociálních služeb, kultury, vzdělávání 
a prevence kriminality, které jsou spolupořádá-
ny zahraničními partnery žadatele, partnerskými 

městy, nebo jichž se zahraniční partneři nebo 
partnerská města žadatele účastní. Příjem elek-
tronických žádostí je od 24. 11. do 9. 12. 2024 do 
16 hodin. Informace na tel. 577 630 138, e-mail: 
michaelanovosadova@zlin.eu. Více na https://
www.zlin.eu/mezinarodni-styky-0. /io/
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Lesní škůdce městské lesy v minulých letech 
nešetřil, způsobil v nich rozsáhlé škody přede-
vším na mladších smrkových porostech.
„V současnosti pro nás představuje aktuální 
výzvu založení odolnějšího lesa. Na kalamit-
ních holinách, tedy na místech zdevastova-
ných kůrovcem, chystáme výsadbu původ-
ních dřevin dubu, buku, ale i dřevin, které se 
v  lesích vyskytují už jen vzácně, jako jsou 
jeřáb břek, jilm, třešeň,“ uvedl Marek Koutný.
Zajímavostí je, že Městské lesy Zlín nyní po-
kusně zkoušejí také obnovu holin, kde les-
nickými zásahy podporují přirozenou obnovu 

Dopravní společnost Zlín-Otrokovice se připra-
vuje na brzké spuštění nového odbavovacího 
systému s  bezhotovostními úhradami jízdné-
ho přímo ve vozidlech. V  prosinci se bude 
objevovat na linkách v  celé síti MHD vánoč-
ně ozdobený trolejbus. V  období vánočních 
a  novoročních svátků budou platit obvyklé 
výjimky z  pravidelných jízdních řádů. Po srp-
novém spuštění e-shopu pro nákup časových 
jízdních dokladů a  registraci elektronických 
nosičů jízdenek pracovníci DSZO intenzivně 
připravují spuštění elektronického odbavova-
cího systému ve vozidlech. „Zkušební provoz 
v  prvních pěti kloubových trolejbusech na 
linkách č. 2 a  6 mezi Zlínem a  Otrokovicemi 
chceme zahájit 20. listopadu, provoz ve všech 
vozidlech v  celé síti MHD bude spuštěn od  
1. prosince,“ uvedl ředitel DSZO Josef Kocháň. 
Vozidla umožňující bezhotovostní úhrady jízd-
ného budou označena zvenku u každých dveří 

Odborníci debatovali o obnově městských lesů, 
které poničil kůrovec

Do ulic znovu vyrazí vánoční trolejbus

Městská společnost Lesy města Zlína hostila odborný seminář, 
který za účasti vědeckých pracovníků Mendelovy univerzity 
v Brně uspořádala lesnická organizace Pro Silva Bohemica. 
Průvodcem se pro lesní hospodáře zlínského regionu a zástupce 
univerzity stal jednatel společnosti Marek Koutný.

lesa. „Sazenice dřevin se vysazují na holiny 
ve větší vzdálenosti od sebe. Do vzniklých 
mezer tak samovolně nalétnou z  okolních 
stromů modříny, duby, habry, lípy nebo břízy. 
Vytvoří tak smíšené porosty, kde se často 
vyskytuje deset a více druhů dřevin,“ vysvět-
luje Marek Koutný. Doplnil, že další možností 
k dosažení pestrých porostů je pak metoda, 
kdy se na menších plochách nejprve nechá 
nalétnout bříza, modřín a  osika. Jakmile tyto 
dřeviny odrostou a vytvoří na holině stín, pod-
sadí se dřevinami, které potřebují zástin, na-
příklad bukem či jedlí.

V  rámci semináře se uskutečnila i  ex-
kurze do bukových a  dubových lesů 
na Vršavě, a také do borových porostů 
u Velíkové. „Právě u Velíkové nyní po-

kračuje převod hustých stejnověkých 
porostů na porosty různověké a  druhově 

bohaté, které budou v době klimatické změ-
ny odolnější,“ upozornil náměstek primátora 
pro oblast životního prostředí a  zemědělství 
Vojtěch Volf. Tématem pro diskuse pak byly 
koncepty, které si kladou za cíl vznik pestrých 
lesních porostů coby zdrojů kvalitního dřeva 
pro místní ekonomiku. „Účastníci semináře se 
shodli na tom, že všechny nové lesy by měly 
být ekologicky hodnotné, přívětivé a atraktivní 
pro návštěvníky,“ doplnil náměstek Volf. /ara/

NABÍDKA PALIVOVÉHO DŘEVA 
Z MĚSTSKÝCH LESŮ – ODBĚR ZIMA 
2024/2025

■ nabízíme palivové dřevo  
s ekologickou certifikací
■ v délkách 8–12 m, v délkách 4 m, vždy 
celá kladovka (cca 14–22 m3)
■ tvrdé palivové dřevo dub, buk, habr  
1350 Kč/m3 bez DPH
■ měkké palivové dřevo smrk, borovice, 
lípa 1100 Kč/m3 bez DPH
objednání dřeva:  
marekkoutny@lesyzlin.eu
 www.lesyzlin.eu

zvláštními nálepkami. Pracovníci DSZO v těch-
to dnech ještě dokončují názorné návody pro 
cestující, informační stránky na internetu i  tiš-
těné letáky. Předvánoční a  vánoční atmosfé-
ru obohatí ve Zlíně i  Otrokovicích – podobně 
jako již v  loňském roce – vánočně vyzdobený 
a  rozsvícený trolejbus. Poprvé vyjede v pátek 
29. listopadu u příležitosti rozsvícení vánoční-
ho stromu v Otrokovicích na lince č. 55, hned 
následujícího dne bude jezdit ve Zlíně. „Vánoč-

ní trolejbus bude potom postupně jezdit na 
všech trolejbusových linkách v celé síti MHD 
až do začátku ledna 2025,“ upřesnil vedoucí 
dispečer DSZO Jan Tesař. Vánoční výzdoba 
bude instalována na bateriovém trolejbusu  
ev. č. 272. Podobně jako v minulých letech vy-
praví DSZO o  štědrovečerní noci zvláštní au-
tobus na „půlnoční“ mši v poutním kostele ve 
Zlíně-Štípě. Zajistí přepravu cestujících ze Zlí-
na, Kostelce i Velíkové, tam i zpět. Cestující by 
se měli včas připravit i na prosincové odchylky 
jízdních řádů. Jednak dojde ke zkrácení pravi-
delného provozu MHD kromě nočních spojů 
večer 24. a 31. prosince, jednak budou mimo-
řádně platit víkendové jízdní řády i v pracovních 
dnech 27. a  30. prosince, jednak budou ve 
dnech 23. prosince a 2. a 3. ledna platit jízdní 
řády pro školní prázdniny. „Podrobnosti včas 
zveřejníme na internetových stránkách DSZO 
i prostřednictvím letáků,“ ujistil Jan Tesař. /vc/





DARUJTE POD STROMEČEK

Dárkové poukazy na registraci
do Krajské knihovny Františka Bartoše ve Zlíně

ČTENÍ NA 365 DNŮ V ROCE

kfbz.cz/dp

Děkujeme našim zákazníkům
a přejeme pevné zdraví 

do roku 2025.

Srdečně vás zveme 
do naší nově 
vybavené prodejny 
Vitcafe, kde najdete 
širokou nabídku 
kvalitních kávovarů 
značky Jura a další 
příslušenství pro 
milovníky kávy.

Přijďte si 
prohlédnout 
nejnovější modely 
kávovarů, ochutnat 
skvělou kávu a využít 
odborné poradenství 
našich zkušených 
pracovníků.

POZVÁNKA DO NOVÉ 
PRODEJNY VITCAFE

KDE NÁS NAJDETE?
Vitcafe, Březnická 5566, Zlín.
tel. : 571 895 201 www.vitcafe.cz/jura/

Autorizovaný prodejce Volkswagen 

EURO CAR Zlín s.r.o.
člen skupiny AUTO UH
Vizovická 4097, 760 01 Zlín, www.eurocarzlin.cz

Limited Edition  
již od 389 900 Kč

Úrok od 0 %  
a servis na 5 let

Kombinovaná spotřeba a emise CO₂: Polo: 5,2–7,6 l / 100 km, 
118–172 g/km, Taigo: 5,4–6,6 l / 100 km, 123–149 g/km, 
 Passat: 0,4–8,5 l / 100 km; 16,1–16,8 kWh / 100 km,  
9–193 g/km. Vyobrazené vozy nemusí odpovídat cenové  
nabídce a mohou obsahovat prvky příplatkové výbavy. 

Více o nabídce
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Rozhovor

Linka SOS Zlín pomáhá 30 let
Telefonní čísla 577 431 333 nebo 778 400 170 mohou zachránit lidský 
život. Bez nadsázky. Pro své klienty, kteří se ocitli v krizové životní 
situaci, je využívá příspěvková organizace města Linka SOS Zlín. 

Zařízení je jedinou registrovanou sociální 
službou poskytující distanční krizovou pomoc 
pro celý Zlínský kraj. V příštím roce to bude  
30 let, co tato anonymní linka pomáhá. Prů-
běžně reagovala na potřeby měnící se spo-
lečnosti, nejprve jako linka pro děti, později 
začala pomáhat i dospělým a navíc přešla do 
nonstop režimu. Dnes v nepřetržitém režimu 
pomáhá lidem v  tíživé situaci tým 17 odbor-
ně vyškolených konzultantů. Střídají se po  
12 hodinách.
„Počet volání za rok se postupně navyšuje. 
Aktuálně je na čísle 4 400, což je 2x tolik, 
než bylo před pěti lety. Zlom nastal v obdo-
bí covidu,“ sdělila ředitelka Linky SOS Irena 
Majtnerová, která službu potřebným přiblíži-
la v rozhovoru pro Magazín Zlín.

Komu aktuálně linka pomáhá?
Služby linky důvěry může využívat kdokoliv, 
bez omezení věku. Jsme službou pro osoby 
nacházející se v ohrožení zdraví, života či v jiné 
obtížné životní či krizové situaci, kterou ak- 
tuálně neumí řešit vlastními silami. Naši 
konzultanti nabízejí klientům, v  bezpeč-
ném anonymním prostředí, nejen vy-
slechnutí a  podporu, ale i  společné hle-
dání možností k  řešení nepříznivé situace 
klienta. Dle jeho potřeb mu předáváme 
i  kontakty následné konkrétní pomoci  
z tzv. psychosociální sítě ve Zlínském kraji.

Jakou formu komunikace mají lidé na výběr?
Kontaktovat mohou linku na telefonních čís-
lech s tím, že klient si hradí běžný tarif hovoru, 
ale mohou využít i formu e-mailu nebo chatové-
ho poradenství. To funguje od pondělí do pát-
ku v čase 19:30 až 21:30 hodin a o víkendu od  
16 do 18 hodin a  od 19:30 do 21:30 hodin. 
Vstup do chatu je možný přes naše webové 
stránky.

V čem může pomoci SOS linka člověku, kte-
rý je zoufalý a neví si se svojí osobní situací 
rady?
Základní podstata pomoci linky SOS je sdí-
lení a podpora člověku, aby nebyl v aktuální 
nepříznivé situaci sám. Nabízíme vyslechnutí, 
emoční podporu, sociální poradenství, ob-
jektivní náhled na stávající situaci a možnosti 
společně hledat případná řešení. Z  nich si 
pak člověk sám vybírá, které by mohl a chtěl 
využít. Metodou krizové intervence se sna-
žíme o  stabilizaci aktuálně negativního pro-
žívání klienta a  tím eliminujeme zhoršování 
aktuální situace. Pokud vyhodnotíme, že by 
potřeboval zdravotní péči a  není aktuálně 
schopen si ji sám zabezpečit, můžeme ji 
zprostředkovat u  Integrovaného záchranné-
ho systému. To lze ale pouze v  případě, že 

by klient chtěl vystoupit z anonymity. Vždy se 
jedná o individuální posouzení situace.

Utkvěl vám v paměti nějaký klient, kterému 
jste pomohla?
Vzhledem k udržování mentální hygieny pra-
covníků linky není vhodné a možné si vše pa-
matovat. Ale je pravda, že já osobně si občas 
vzpomenu na hovory s klienty tzv. více ohro-
ženými a zranitelnými, ať už s dětmi, lidmi se 
zdravotním postižením či seniory.

Máte nějakou zpětnou vazbu, že pomoc 
byla účinná?
Osobně vnímám spokojenost volajícího, když 
na závěr kontaktu poděkuje a  ventiluje svůj 
aktuální stav jako úlevu. „Vyšší level“ spoko-
jenosti klienta může být i to, když napíše na 
„linkařský“ e-mail poděkování, anebo se pří-
mo obrátí na profesní asociaci Česká asocia-
ce pracovišť linek důvěry. Asociace nám pak 
předá informaci, že byl klient spokojen, jak 
mu ve Zlíně pomohli, což se nám letos stalo.

S jakými trápeními se setkáváte?
Poslední roky volá velmi mnoho lidí, bez 
rozdílu věku, s  psychiatrickými diagnóza-
mi a  jsou vděčni za sociální kontakt, jelikož 
je málo psychiatrů a  psychologů a  tím pá-
dem dlouhé čekací doby. Stálá je potřeba 
sociálního kontaktu u  osamělých klientů či 
volajících seniorského věku. Denně máme 
na chatu mladé lidi, kteří se sebepoškozu-
jí, zvažují sebevraždu apod. Osobně jsem 
ale přesvědčena, že dokud lidé komunikují 
a sdílejí svá trápení, hledají řešení či chtějí jen 
vyslechnout, tak je to moc dobře. Máme tak 
možnost jejich myšlenky odklánět, a opako-
vaně je motivovat a provázet k možné změně 
v jejich životě.

Jak dlouho trvá standardní hovor s  klien-
tem?
Hovory nemáme nijak standardizované ve 
smyslu optimální délky. Konzultant si vždy 
mapuje situaci člověka a podle toho přizpů-
sobuje strukturu a vedení hovoru. Snahou je 
vést hovor tak, aby byl pro člověka nejen 
podpůrný, ale i  užitečný ve smyslu opečo-
vávání aktuálního stavu – „teď a tady“. Délka 
hovoru je ovlivňována aktuálním emočním 
rozpoložením volajícího. Prioritou v  počátku 
kontaktu je zmapování bezpečí, emočního 
rozpoložení a potřeb volajícího. Někteří pře-
dem sdělují, že chtějí jen vyslechnout, nemají 
zájem situaci řešit. Potřebují „být jen s  ně-
kým, kdo jim naslouchá“. Rozdíl v délce ho-
voru může být ovlivněn i tím, zda volá klient 
sám nebo je přepojen kolegy z tísňových li-
nek 155  či 112. Ale lze shrnout, že první hovo-

ry bývají o něco delší, půl až tři čtvrtě hodiny, 
než volání opakovaná.

Je linka v některou denní hodinu a roční ob-
dobí vytíženější?
Ano, někdy se stává, že frekvenci volajících 
ovlivňuje například krásné počasí, v létě přes 
den může být méně hovorů. Ale i v krásném 
teplém počasí se může bohužel stát jakáko-
liv nepředvídatelná situace. Vnímání obtíží, 
problémů, krizového stavu je pro každého 
člověka velmi individuální. Počty volání bývají 
vyšší ve večerních a nočních hodinách, o ví-
kendech, na začátku týdne. Méně volání bývá 
mezi druhou a čtvrtou hodinou ranní. Vzpomí-
nám si, že v období covidu byl dvojnásobek 
hovorů bez rozdílu ročního období či denní 
doby.

Dozvíte se někdy, jak se podařila situace 
klientovi vyřešit?
Pokud chce člověk sdílet svůj příběh a ozve 
se opakovaně, jak se mu daří, jak se cítí, co 
vše již zvládl – tak záleží jen na něm. Tyto 
počty volajících jsou v  menšině. Podstatou 
činnosti linky není na sebe klienty navazovat, 
ale nikomu nebráníme v opakovaném kontak-
tu. Vždy záleží na individuální potřebě. Sa-
mozřejmě máme radost, když slyšíme, že se 
klientovi daří lépe a  jeho situace je, v  rámci 
jeho možností, stabilizovaná.

Cílíte v rámci SOS linky i na prevenci? Na co 
se zaměřujete?
V  rámci sociální prevence spolupracujeme 
se školními metodiky prevence ze školských 
zařízení ve Zlínském kraji a se zařízeními, kte-
rá realizují vzdělávání pro pracovníky v  po-
máhajících profesích. Předáváme informace 
o nonstop distanční krizové pomoci, aby byly 
k dispozici pro všechny cílové skupiny. Pokud 
se na nás obrátí kdokoli, ať už škola, spolupra-
cující odborník, sociální či školské odbory při 
obcích s rozšířenou působností ve spádovosti 
Zlínského kraje s žádostí o besedu či přednáš-
ku, snažíme se jim vyjít vstříc. Byli jsme vybráni 
pro aktivitu projektu www.zenysodvahou.cz,  
který získal záštitu Zmocněnkyně pro lidská 
práva Úřadu vlády ČR. Účastnili jsme se dvou 
diskusních bloků (ve Zlíně a  Vsetíně) s  ná-
vštěvníky filmu „Zápisník alkoholičky“, jelikož 
téma závislosti žen se stále více objevuje 
i u našich volajících. 

Co byste vzkázala někomu, kdo si neví se 
svým problémem rady?
Nebojte se na nás obrátit. Někdo vám bude 
naslouchat, někdo s vámi bude mluvit, někdo 
vám odepíše. Jsme tu pro vás, a to kdykoliv.
Více o  lince důvěry na www.soszlin.cz, tele-
fonická krizová pomoc na nonstop číslech  
577 431 333 a 778 400 170; e-mailové pora-
denství na sos@zlin.cz; vstup do chatového 
poradenství přes web LD. Distanční služba je 
poskytována bezplatně.   Irena Orságová
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Ekonomika

Finance pod drobnohledem
Vážené čtenářky a čtenáři, v dalším díle nové ekonomické rubriky 
se tentokrát zaměříme na podrobnější popis financování kultury ve 
městě Zlíně. V roce 2023 představovaly výdaje do oblasti kultury 
7,99 % z celkových výdajů města Zlína.

Podpora kultury ze strany města se zaměřuje 
zejména na oblast kulturních aktivit občanů, 
zájmových spolků apod., a to prostřednictvím 
dotací z  účelových fondů (Kulturní fond 
a Filmový fond), dále na podporu kulturních 
institucí zřízených městem Zlínem – Městské 
divadlo Zlín, Živý Zlín – kulturní a  kreativní 
centrum, Filharmonie B. Martinů, a  také na 
obnovu a  zachování kulturních památek. 
Nedílnou součástí kulturních výdajů je také 
Kongresové centrum Zlín, jehož provoz 
zajišťuje Odbor kulturní centrum Magistrátu 
města Zlína.
Z Kulturního fondu jsou podporovány aktivity 
zachovávající rozvoj místní regionální tradice, 
významné kulturní akce konající se na území 
města Zlína, rozvoj amatérské a  místní 
kultury, podpora uměleckých řemesel 
a lidových tradic, prezentace profesionálních 

i  amatérských kulturních aktivit, estetická 
výchova dětí a  mládeže, činnost knihoven 
a  ediční činnost zaměřená na uchování 
a rozvoj lokální kulturní gramotnosti.
Filmový fond je zaměřen na podporu vzniku 
námětů a scénářů, které čerpají z historie či 
současnosti města Zlína s  cílem zachovat 
a  dále rozvíjet ve Zlíně tradiční odvětví 
kreativního průmyslu – audiovizi a zatraktivnit 
Zlín a jeho potenciál v oblasti audiovize a také 
na realizaci audiovizuálních děl.
Město Zlín se finančně podílelo na filmových 
projektech, jako byl například v  roce 2021 
koprodukční vklad 2 000 tis. Kč na filmový 
projekt Dvě slova jako klíč, 121 tis. Kč na 
dokumentární film o zlínském rodákovi Petru 
Niklovi či 280 tis. Kč na audiovizuální dílo 
Sametový Zlín. V roce 2022 schválilo město 
koprodukční vklad na dokumentární film 

 2021 2022 2023 Rozpočet k 30. 6. 2024

Městské divadlo Zlín, p. o. 49 880 57 724 60 942 64 313

Živý Zlín, p. o. - 8 456 11 033 11 802

Filharmonie B. Martinů, o. p. s. 26 671 30 578 32 328 33 522

Kulturní fond 4 100 4 982 4 452 5 252

Filmový fond 0 179 517 1 844

Ostatní výdaje do oblasti 68 685 77 321 74 634 72 798

Provozní výdaje SMZ do kultury 
celkem

149 335 179 240 183 906 189 531

Provoz SMZ celkem 1 513 093,6 1 684 430,5 1 970 730,5 2 213 977,5

% podíl na prov. výdajích SMZ 9,87% 10,64% 9,33% 8,56%

Investice do oblasti kultury 
celkem

13 380,6 34 182,4 14 926,4 65 250,0

Investice SMZ celkem 313 234,1 799 189,3 519 252,4 1 192 235,0

% podíl na investicích SMZ 4,27% 4,28% 2,87% 5,47%

Přehled výdajů města Zlína do oblasti kultury v tis. Kč:

p. o. – příspěvková organizace, o. p. s. – obecně prospěšná společnost

Příklady realizovaných a plánovaných investic 
v oblasti kultury:
■ Rekonstrukce hlavního sálu Městského 
divadla Zlín (na fotce);
■ Renovace výplní otvorů budovy Zlínský 
zámek;
■ Rekonstrukce dětského oddělení knihovny 
na Jižních Svazích;
■ Obnova fasády Městského divadla Zlín;

■ Rekonstrukce Velkého kina;
■ Rekonstrukce objektu Zlínský zámek;
■ Rekonstrukce kulturních prostor Kolektivního 
domu;
■ Dostavba Kongresového centra Zlín – studie.
Podrobný přehled rozpočtu statutárního 
města Zlína najdete na webových stránkách 
města www.zlin.eu v sekci Otevřená radnice – 
Hospodaření pod lupou.

Uvítáme vaše náměty a  názory, které další 
informace byste si z  oblasti rozpočtu 
a  financování přáli v  Magazínu Zlín přečíst. 
Připomínky či dotazy směřujte na Odbor 
ekonomický, a to poštou na adresu uvedenou 
v  tiráži magazínu, e-mailem na adresu 
janaholcova@zlin.eu, nebo prostřednictvím 
úřadoven či schránek umístěných na území 
města Zlína. /jh/

Zlínský architektonický manuál o  zlínských 
vilách ve výši 545 tis. Kč a  na divadelní 
projekt Osobní poplach 60 tis. Kč. V letošním 
roce dostal podporu dotací od města ve 
výši 121 tis. Kč dokumentární film Návštěvník 
Jindřich Polák.
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Kraj chystá v ulicích Dlouhá a Sokolská položení 
„tichého asfaltu“, sníží tím hlukovou zátěž
Krajští radní schválili plán protihlukových 
opatření, kterými chce hejtmanství v  příš-
tích pěti letech významně přispět ke snížení 
hluku v oblastech s vysokou hustotou osíd-
lení zatížených intenzivní silniční dopravou.
„Akční plán protihlukových opatření máme 
jako kraj povinnost zpracovat na základě 
zákona o  ochraně veřejného zdraví. V  ak- 

tuálním plánu odborníci mimo jiné vyti-
povali konkrétní místa ve Zlíně, Kroměříži 
a  Holešově, která jsou z  hlediska nad-
měrného hluku a  jeho dopadu na obyva-
tele nejkritičtější a  navrhli také příslušná 
opatření ke zlepšení,“ informoval náměs-
tek hejtmana Zlínského kraje pro dopravu  
Radek Doležel.

V případě Zlína se jedná o opatření na kraj-
ské silnici II/490. V ulici Sokolská (mezi uli-
cemi Dr. Kolaříka a Padělky I.) a Dlouhá (mezi 
ulicemi Kvítková a Vodní) je v návrhu výměna 
současné vozovky za novou, méně hlučnou. 
Hluková zátěž se zde má významně snížit 
také vybudováním obchvatu Zálešné, kde 
jsou navrženy protihlukové stěny. /ara/

Pytlový svoz směsných plastů a nápojových kartonů 
v roce 2025
Upozorňujeme občany, že 
se v lokalitách Nivy, Čepkov, 
Cigánov mění svozový týden, 
děkujeme za pochopení.

Malenovice + K Cihelně, V Olší; 
Salaš, Lhotka, Chlum, Staré 
Obeciny, Boněcko, Lazy, Lesní 
čtvrť

2. 1. 29. 1. 26. 2. 26. 3. 24. 4. 21. 5. 18. 6. 16. 7. 13. 8. 10. 9. 8. 10. 5. 11. 3. 12.

Letná, Ovčírny, Růmy, Nivy, 
Čepkov, Cigánov, Příluky, 
U Majáku, Fabiánky, Kudlov, 
Jaroslavice, Lužkovice, Klečůvka

8. 1. 5. 2. 5. 3. 2. 4. 30. 4. 28. 5. 25. 6. 23. 7. 20. 8. 17. 9. 15. 10. 12. 11. 10. 12.

Podhoří vč. T. Bati + Růžová; 
centrum; Vršava, Štípa, Kostelec, 
Velíková

15. 1. 12. 2. 12. 3. 9. 4. 7. 5. 4. 6. 2. 7. 30. 7. 27. 8. 24. 9. 22. 10. 19. 11. 17. 12.

Podvesná, Hornomlýnská, Díly, 
Zálešná, Fügnerovo nábřeží, 
Padělky IX, Jižní Svahy, Mladcová, 
Mokrá, Zlínské Paseky, Prštné, 
Louky

22. 1. 19. 2. 19. 3. 16. 4. 14. 5. 11. 6. 9. 7. 6. 8. 3. 9. 1. 10. 29. 10. 26. 11. 24. 12.

Svozovým dnem jsou středy, výjimkou jsou 
termíny, kdy je svoz ve čtvrtek. V místech, která 
nejsou dostupná pro velkou svozovou techniku, 
budou pytle sváženy ze shromažďovacích míst 
na trase svozového vozidla.

Pytle si můžete vyzvednout v kanceláři místní 
části příslušné lokality, v budově Magistrátu 
města Zlína, Zarámí 4421 v Odboru životního 
prostředí a  zemědělství (3. patro) nebo ve 
Středisku místních poplatků (2. patro).  /red/

Termíny svozů pytlů dle lokalit:
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Tenkrát ve Zlíně: Velkolepý návrat Tomáše Bati juniora

Tomáš Baťa junior byl v  době změny režimu 
obrovským symbolem. „Jeho příjezd do repub-
liky byl jedním z klíčových okamžiků, kdy lidé 
uvěřili, že nastává skutečná změna. Vždyť do 
země byl vpuštěn člověk, z  jehož jména ko-
munisté učinili hlavní ikonu zhoubného kapita-
lismu. Příjezd do Zlína pak vše ještě znásobil. 
Zlín tehdy zažil emočně nejsilnější okamžiky 
v průběhu celé revoluce,“ zdůrazňuje historik 
David Valůšek.
Tomáš Baťa mladší přiletěl na pražské letiště 
před polednem 14. prosince 1989. Už na Ru-
zyni jej vítal velký dav lidí. Mezi nimi byli mla-
dí studenti z  Otrokovic i  pamětníci, kteří pro-
šli Baťovou školou práce. V  Praze se setkal 
s Václavem Havlem a dalšími představiteli Ob-
čanského fóra. Někteří z nich jej pak provázeli 
na cestě do Zlína, například Vladimír Dlouhý 
a Waltr Komárek.

NEZAPOMENUTELNÉ PŘIVÍTÁNÍ
Do rodného Zlína Tomáš junior vyrazil 16. pro-
since. Přivítání, kterého se dočkal, ho nad- 
chlo a zcela dojalo. Už na hranicích města mezi 
Otrokovicemi a Malenovicemi jej čekala zlínská 
delegace v  čele s  cestovatelem Miroslavem 
Zikmundem, kterého tím pověřilo zdejší Ob-
čanské fórum. Ten se s Baťou znal z dřívějška, 
potkali se v roce 1947 v etiopské Addis Abebě.
První místo, na které Tomáš Baťa s manželkou 
Sonjou zamířili, byl Lesní hřbitov, kde je po-
chován jeho otec. Samozřejmě navštívil také 
někdejší baťovskou továrnu, mluvil s  jejím ve-
dením i dělníky. Ten nejdojemnější okamžik ale 
nastal po příjezdu na radnici, kdy podnikatel 
vystoupil na balkon a  měl promluvit k  lidem. 
„Náměstí bylo zaplněné tak, že by tam nepro-
padl ani špendlík. Bylo to fantastické,“ uvedl 
později Miroslav Zikmund. Všude byly vlajky 
a  portréty Tomáše Bati staršího, zakladatele 
obuvnické firmy Baťa.

Když před 35 lety otřásaly republikou společenské změny, byl to 
pro tehdejší Gottwaldov ještě významnější historický okamžik než 
pro jiná města. Lidé toužili, aby se vrátil původní název jejich města, 
na který byli hrdí zvláště kvůli slavné meziválečné baťovské tradici. 
Právě návrat syna zakladatele firmy Tomáše Bati juniora do rodného 
města se stal jednou z nejvýznamnějších událostí sametové revoluce 
ve Zlíně.

„Podobalo se to krásnému snu. Stál jsem na 
balkóně s  vyhlídkou na náměstí ve Zlíně, ve 
městě, kde jsem vyrostl a  které jsem téměř 
před padesáti lety, těsně před vpádem nacis-
tů, opustil. Od chvíle, kdy komunisté po válce 
uchvátili moc, soustavně naši rodinu špinili, 
náš majetek zabavili a otcovu památku hano-
bili. Onoho prosincového dne 1989 drobně 
mrholilo, náměstí však zaplnily tisíce lidí, kteří 
vzdor zimě přišli, aby mohli mě a mou ženu při-
vítat. Ať žije Baťa, volali,“ popsal Tomáš Baťa 
junior dojemné přivítání ve svých pamětech.
V té době předsedal správní radě společnos-
ti, která vyráběla a prodávala boty po celém 
světě a zaměstnávala 70 tisíc lidí v 73 zemích 
světa. Dokázal postavit na nohy firmu v krizo-
vých okamžicích po druhé světové válce, kdy 
jí hrozil zánik, a  i bez zlínského zázemí udržel 
značku Baťa mezi významnými světovými vý-
robci bot.
„Za celý život mě vítalo mnoho lidí, dělníci 
z továren i hlavy států. Nic se však nevyrovnalo 
jedinečnému uvítání ve Zlíně. Na ten zážitek ni-
kdy nezapomenu, zvlášť když dobře vím, že ti 
lidé ve mně viděli víc symbol než osobu. Oby-
vatelé Zlína ve mně vítali ztělesnění hrdé tradi-
ce, již nedokázalo zničit ani několik desetiletí 

komunistického panství, vítali návrat k podni-
katelskému duchu, k úsilí vyniknout. Tím vším 
se někdejší Zlín vyznačoval,“ dodal.
Dnes nám taková euforie může připadat pře-
hnaná. Je třeba si ale uvědomit, že mnozí ze 
starších pamětníků, kteří přišli na náměstí v hoj-
ném počtu, ještě sami baťovskou zlatou éru 
zažili. Pamatovali si, jaký význam jméno Baťa 
mívalo. Byl to Tomáš Baťa senior, kdo promě-
nil Zlín z venkovského městečka v průmyslové 
centrum známé po celém světě svou produk-
tivitou, kvalitními pracovními silami a  vysokou 
životní úrovní.
V návrat těchto hodnot doufala i ta záplava lidí, 
kteří zaplnili zlínské náměstí. Dnes už víme, že 
to nebylo možné, svět se změnil a dějiny naší 
země i našeho města se ubíraly vlastními ces-
tami.
Poté, co nadšení opadlo, vytanula otázka, zda 
Baťa junior opět převezme obuvnickou továrnu 
ve Zlíně. Restituce majetku ovšem nepřipa-
dala v úvahu, protože se vztahovala pouze na 
menší firmy znárodněné po únoru 1948, kdež-
to baťovské podniky byly znárodněny už v roce 
1945.
I  tak zůstaly po Tomáši juniorovi ve Zlíně ne-
smazatelné stopy. Založil Nadaci Tomáše Bati 
a  nechal pietně opravit vilu svého otce, kde 
sídlí, a  později přispěl také ke zrodu zlínské 
univerzity.

ROZLOUČENÍ S GOTTWALDEM
Dalším důležitým mezníkem pro město byl 
návrat k jeho původnímu názvu, což byl jeden 
z  hlavních požadavků demonstrací ve Zlíně. 
Během listopadu a prosince 1989 připojily svůj 
podpis k  žádosti o  přejmenování tisíce jeho 
obyvatel, ale také lidí z jiných krajů Českoslo-
venska i ze zahraničí. Tuto změnu schválila rada 
tehdejšího Jihomoravského krajského národní-
ho výboru 21. prosince 1989 o od 1. ledna 1990 
se tak Gottwaldov oficiálně stal zase Zlínem. 
Přesně po 41 letech.
První komunistický prezident Klement Gott-
wald ovšem nezmizel jen z názvu města. V dol-
ní části dnešního Gahurova prospektu stála na 
vysokém soklu jeho socha v nadživotní velikos-
ti. Ta byla z  tehdejšího náměstí Rudé armády 
jeřábem odstraněna v lednu 1990 a převezena 
do areálu Státního okresního archivu na Kle-
čůvce, kde je dosud uložena v takzvané „prezi-
dentské“ garáži v zámeckém parčíku. Klement 
Gottwald v  ní vystřídal prezidenta Masaryka, 
jehož socha dnes vévodí prostranství před 
Kongresovým a univerzitním centrem.
Samozřejmě přišla řada i  na výměnu vede-
ní města a  tehdejšího okresu. Vedení gott-
waldovského okresního národního výboru 
složilo pod tlakem Občanského fóra funkce 
ještě v prosinci. V lednu pak rezignovalo i ko-
munistické vedení města a  došlo k  výměně 
předsedy městského národního výboru, tedy 
dnešními slovy primátora. Komunistu Antonína 
Bartoška vystřídal 9. ledna nestraník Jiří Klad-
níček. Pavel Stojar



Bistrotéka Valachy patří bez nadsázky k tomu nejlepšímu na gastro scéně na Moravě. Ojedinělý koncept v Obchodním 
domě Zlín, který v sobě spojuje restauraci, kavárnu, cukrárnu, obchod potravin s pekárnou kvasového chleba, Pekařák 
s rychlým občerstvením a Školu vaření, právě oslavil šest let od otevření. Jak se Bistrotéce žije a co chystá? Nejen o tom 

jsme si povídali s jejím manažerem Petrem Zelinou. 

Petře, jakých bylo těch šest let?
Jak se Bistrotéka proměnila? 
Začátky byly náročné, bylo potře-
ba sladit různé profese a provozy. 
Postupně jsme i díky odezvě hostů 
vyladili gastro nabídku do dnešní-
ho bistro stylu, výrazně rozšířili ob-
chod, znásobili výrobu kvasového 
chleba, který nám v počátcích udělal 
a stále dělá renomé a pečeme ho den-
ně včetně víkendů, rozjeli jsme pravi-
delné kurzy vaření, kterými jen letos 
prošlo už 1 200 účastníků. Časem jsme 
ale i některé aktivity ukončili, konkrét-
ně bar a kornuterii, které v prostředí 
Zlína bohužel nebyly životaschopné. 
Jací jsou Zlíňáci strávníci? 
Mají rádi dobré jídlo a víno, umí ocenit 
poctivý přístup ke gastronomii a hod-
notu služby. A současně jsou velmi 
nároční a nebojí se říct připomínky 
i náměty, za což jsme rádi, protože se 
díky nim posouváme. Snažíme se li-
dem naslouchat, aby se jim u nás líbilo 
a vraceli se, což se nám, věřím, daří.
V těchto dnech jste obměnili
sezónní menu. Co je nového?
Na přání hostů jsme přidali zvěřinu, 
vrátili oblíbený reuben sendvič, do-
plnili další novinky, ale samozřejmě 
nechali i naše největší hity. Podzim je 
o sytějších jídlech ke skleničce dobré-
ho vína, to je teď hlavní téma našich 
večeří. Doporučuji ochutnat dančí 
kýtu v marinádě Shio koji se smržo-
vou omáčkou, zauzenou hovězí plec 
s pastinákovým pyré, z předkrmů 
kachní srdíčka s koňakovou omáčkou 
na kvasovém chlebu a milovníky tata-
ráků upozorňuji na skvělý nový tata-
rák se shiitake pestem. 

A co lanýžový tatarák, kterým je 
Bistrotéka vyhlášená?
Ten samozřejmě zůstává, to je naše 
nejprodávanější specialita. V zimním 
menu jsme nechali i další stálice jako 
steaky z čestru, rajskou nebo náš 
smažený sýr na přepuštěném másle. 
Abychom hostům večerní posezení 
ještě víc zpříjemnili, změnili jsme večer 
„běžný“ bistro servis do slavnostnější 
podoby s prostíráním a komornějším 
osvětlením, atmosféru umocňuje i po-
hodová hudba a působivý výhled na 

osvětlený Baťův mrakodrap. Prodlou-
žili jsme otevírací dobu: v pondělí až  
sobotu do 22 hod., v neděli do 17 hod.  
Jistě vítané pro hosty je i to, že si 
mohou nově rezervovat stůl on-line 
nebo že první půlhodina parkování 
u Obchodního domu je zdarma.
Víme, že si hodně zakládáte i na 
nabídce vín. Co u vás ochutnáme?
Nabízíme široký sortiment, každý mě-
síc můžete některá vína ochutnat i na 
skleničku. Restaurace je propojena 
s naším obchodem, takže když vám 
něco zachutná, většinu z toho lze kou-
pit za sklepní ceny v Centru morav-
ských vín v obchodě. Úzce spolupra-
cujeme s osmi vybranými moravskými 
vinaři, v restauraci se chystáme nabíd-
ku doplnit i o vína z Itálie či Rakouska.

Bistrotéka je příjemné místo na 
večeře, ale naučili jste lidi chodit 
i na snídaně... 
Zakládáme si na tom, že snídaně při-
pravujeme jako doma, „na minutku“, 
máme i speciální tým snídaňových ku-
chařů. Nabídku pravidelně obměňuje-
me, ale jsou dvě klasiky, které bodují 
stále: tři vejce do skla a lívance s růz-
nými omáčkami. 

A jak se daří vašim brunchům? 
Čím dál lépe. Pořádáme brunche  
v ryzím slova smyslu, ve stylu „dlouhé-
ho stolování“ od pozdní snídaně přes 
oběd až po dezert, kávu, sklenku vína, 
s kompletní nabídkou jídel i nápojů 
v ceně. Často si rezervují stoly i rodiny 
nebo skupiny přátel pro menší oslavy. 
Jídlo se stále doplňuje, vy se nemusíte 
o nic starat a jako bonus máte živou 
hudbu a krásný výhled z 10. poscho-
dí na Zlín. Brunch 22. prosince bude 
doplněný o speciality s bílým lanýžem.

Co čeká Bistrotéku v nejbližší době? 
Opět chystáme Šnečí speciality na 
Štědrý den, můžete se u nás stavit na 
tradiční postní pokrm, nebo třeba jen 
na kávu či sklenku vína. Příští rok nás 
čeká velká výzva v podobě nového 
spa a hotelu v Obchodním domě, pro 
který máme zajišťovat gastronomii. 
V souvislosti s tím budeme rozšiřovat 
tým a hledat mj. snídaňové kuchaře 
a kuchařky nebo posily obsluhy, pe-
kárny a cukrárny. Kdo by se k nám 
chtěl přidat, najde informace na:
www.bistrovalachy.cz/pridej-se

BISTROTÉKA VALACHY 
láká na nové večeře, skvělé víno a brunche

Škola vaření

www.obchodnidum.cz



International Festival Ballet
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Balet na hudbu P.I. Čajkovského

Kongresové
centrum Zlín

LOUSKÁČEK

dárků, nebo pořídit dárkový poukaz na zá-
žitek:
• Na večeři v restauraci, nákup v obchodě 
nebo Školu vaření v Bistrotéce Valachy
• Na masáže a rehabilitace ve Fyzio Garden
• Do barber shopu Na Fešáka nebo House  
 Deco&Flowers
• Do Havlíkovy apotéky, dm drogerie, La 
 Formaggerie, lékárny Lemon…. 

Pro gurmánské dárky se stavte do obcho-
du Bistrotéky Valachy, kde bývá velký výběr 
delikates v dárkových baleních. Krásné ba-
líčky na objednání nabízí La Formaggeria.

www.obchodnidum.cz 

svézt a podívat na Zlín z výšky až do 6. 1. 2025 
(mimo 24., 25. a 31. 12): od pondělí do pát-
ku 13:00–20:00, v sobotu a neděli 10:00–
20:00 (změny vyhrazeny).

Soutěž s Ježíškovou poštou
Napište Ježíškovi a nadělte 
si pod stromeček hodnotné 
ceny! Stačí navštívit Vánoční 
poštu v obchodní pasáži! Vy-
hrát můžete čtyři desítky dárkových balíčků 
a poukazů od obchodů a gastro podniků. 

Vánoční brunch s bílým lanýžem
Užijte si pohodové stolování s přáteli či ro-
dinou s neomezenou konzumací jídla i pití 
od pozdní snídaně přes oběd až po drobné 
pochutiny a dezerty, sýry a moravské víno. 
Neobyčejný zážitek dotváří živá hudba 
a posezení s výhledem na Zlín z 10. pod-
laží. Nejbližší brunch doplněný ochutnávku 
bílého lanýže bude 22. 12., rezervujte si 
místo včas!

Pro dárky na Obchodňák
Na Obchodňáku můžete nakoupit spoustu 

UŽIJTE SI PŘEDVÁNOČNÍ ČAS
v Obchodním domě Zlín

Zpříjemněte si advent návštěvou Obchodního domu Zlín. Nákupy vánočních dárků můžete spojit se zábavou u zajímavých akcí, zastavit 
se u Ježíškovy pošty, kde na vás čekají atraktivní ceny, nebo se svézt ve vyhlídkovém kole. 

Obchodní dům opět dýchá vánoční atmosfé-
rou. Sváteční náladu vedle světelné výzdo-
by umocní také zajímavé doprovodné akce: 
• 28. 11. Rozsvícení vánočního stromu 
• 1. a 22. 12. Zdobení perníčků 
 s M. Kynstlerovou 
• 6. 12. Mikuláš na Obchodňáku
• 15. 12. Zdobení baněk s Irisou
• 24. 12. Šnečí speciality v Bistrotéce Valachy
• Prosinec: samoobslužná ochutnávka čajů 
 Dilmah u obchodu Bistrotéky (dobrovolná 
 sbírka na útulek pro zvířata na Vršavě)

TIP  k předvánoční atmosféře u Obchodňá-
ku tradičně patří vyhlídkové kolo. Přijďte se 

PRAHA

ZLÍN

VALAŠSKÉ MEZIŘÍČÍ

ZLÍN 
Bartošova 4393 (vedle OD Modus)

603 17 47 17
amem.cz

kosmetika-regenerace.cz

KOSMETIKA, KADEŘNICTVÍ
MASÁŽE, PEDI/MANIKÚRA,
PERMANENTNÍ MAKE-UP

KLINIKA
ESTETICKÉ
MEDICÍNY

NOVINKA : 
Plastická 

operace víček
Laserová 
liposukce

VÁNOČNÍ
SLEVY, AKCE
až60%

vouchery
e-shop

rekl_AMEM KRI 92x136.indd   1rekl_AMEM KRI 92x136.indd   1 12/11/2024   14:0212/11/2024   14:02



21

Informace

Ateliér CBDart spojuje generace

Bezpříspěvkoví dárci krve obdrželi ocenění

Potkáte tu všechny generace. Děti, mladé hledající umělce, dospělé, 
odpoutávající se od stereotypu všedních dnů, i seniory, kteří si na 
tvůrčí práci našli konečně čas. Řeč je o Ateliéru CBDart Martiny 
Mokrášové, která si propojení generací velmi cení.

Oblastní spolek Českého červeného kříže Zlín ocenil bezpříspěvkové 
dárce krve medailemi prof. Jana Janského. Slavnostní poděkování se 
konalo v Interhotelu Zlín.

„Za šest let existence ateliéru jsem vypozo-
rovala, že společné malování dětí, dospělých 
středního věku i  seniorů velmi harmonicky 
funguje. Všechny generace si něco krásné-
ho mezi sebou předávají a propojují se, proto 
vznikl za podpory města Zlína projekt Umění 
spojuje generace,“ řekla zakladatelka ateliéru 
Martina Mokrášová.
Projekt nabídl výtvarné kurzy malování akrylo-
vými barvami na plátno, které se konaly v se-
niorských klubech ve Zlínském kraji. Někteří 
senioři ve výtvarné tvorbě pokračují a navště-
vuji kurzy pravidelně, a dokonce se zúčastnili 
jako vystavující zářijové výstavy VIZE 2024 
v Cafe 204 ve Zlíně. „Senioři, kteří se projektu 
zúčastnili, byli úžasní. Mnozí z  nich malovali 

V  roce 2024 ocenil zlínský spolek 260 dár-
ců bronzovou medailí za 10 odběrů krve,  
217 dárců stříbrnou medailí za 20 odběrů 
krve, 77 dárců zlatou medailí za 40 odběrů 
krve, 29 dárců zlatým křížem III. třídy za 80 
odběrů krve a tři dárce zlatým křížem II. třídy 
za 120 odběrů krve. 
„Přestože žijeme ve 21. století, krev je látka, 
která se stále nedá uměle vyrobit. Proto jsou 

poprvé v  životě a  dopadlo to na výbornou. 
Velmi je obdivuji, jsou důkazem toho, že nikdy 
není pozdě začít s činností, která nás baví. Je 
krásné, když si v osmdesáti namalujete svůj 
první vlastní obraz,“ podotkla Martina Mokrá-
šová.
Podle Martiny Mokrášové je v ateliéru nejdůle-
žitější, aby si tam člověk odpočinul, přišel na 
jiné myšlenky a na pár hodin se cítil jako na do-
volené. Terapie uměním zde výborně funguje.
„Je úplně jedno, jestli jste někdy předtím ma-
lovali, jestli umíte kreslit, nebo jestli máte ta-
lent. Důležité je, že si přejete namalovat svůj 
vlastní obraz, odpočinout si, přijít na jiné my-
šlenky a načerpat magickou atmosféru,“ uza-
vřela. Navíc na jaře a na podzim se celý ateliér 

nemocnice přímo závislé právě na dobré vůli 
a  ochotě pomoci bezpříspěvkových dárců 
krve, za což jim patří velké poděkování,“ sdě-
lila za Oblastní spolek Českého červeného 
kříže Zlín Karla Kopalová.
Dárcům přišli hudebním vystoupením podě-
kovat i studenti ze Základní umělecké školy 
Štefánikova Zlín pod vedením pana učitele 
Jana Slavíka. /io/

přesunuje do nádherného Toskánska. Do míst 
mimo turistický ruch, do míst, kde v minulosti 
tvořili staří mistři, právě pro velmi specifické 
světlo, které je jen na málo místech na světě. 
Více o ateliéru na www.cbds.cz. /io/
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Seminář ITI Zlínské aglomerace představil významné projekty

V pátek 1. listopadu se v prostorách Technologického inovačního 
centra ve Zlíně uskutečnil seminář pro předkladatele, starosty 
aglomerace a veřejnost v rámci Integrovaných teritoriálních investic 
Zlínské aglomerace pro období 2021–2027 (ITI). Seminář pořádalo 
Oddělení koordinace projektů Magistrátu města Zlína, Středisko řízení 
integrované teritoriální investice.

Seminář byl zaměřen především na infor-
mace o průběhu implementace Integrova-
né územní strategie Zlínské aglomerace 
pro období 2021–2027.
„Zlínská aglomerace má v  programovém 
období 2021–2027 alokovány finanč-
ní prostředky na realizaci strategických 
projektů v  celkové výši téměř dvě miliar-
dy korun. Realizovány budou strategické 
projekty v  řadě oblastí, mezi které patří 
doprava, podpora vědy a výzkumu, životní 
prostředí. Podpořeny budou mj. také pro-
jekty zaměřené na vybudování odborných 
učeben základních škol, kybernetickou 
bezpečnost, revitalizaci parků a prostran-
ství zeleně nebo cyklistickou dopravu. 
Jejich realizace podpoří rozvoj Zlínské 
aglomerace jako celku,“ uvedl vedoucí 
oddělení koordinace projektů Magistrátu 
města Zlína Martin Habuda.
Adéla Kolářová, manažerka ITI, doplnila, že 
v současné době je do Zlínského ITI zařa-

zeno 61 projektů, které předložilo 16 žada-
telů, mezi nimiž jsou statutární město Zlín, 
další města a  obce, Zlínský kraj, Univer-
zita T. Bati ve Zlíně, Dopravní společnost  
Zlín-Otrokovice, s.r.o. a  další soukromé 
i neziskové společnosti.
Účastníkům byly představeny vybrané rea- 
lizované i plánované projekty: ZŠ Lukov –
výstavba specializovaných učeben, Inova-

ce v rozvoji řízení dopravy s využitím prvků 
C2X ve statutárním městě Zlíně, projekty 
Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně a  projek-
ty Dopravní společnosti Zlín-Otrokovice, 
s.r.o.
„V  porovnání s  minulým programovým 
obdobím je možné prostřednictvím ITI 
čerpat mnohem více finančních prostřed-
ků. Díky rozšířenému území aglomerace 
může podporu využít více obcí a  měst,“ 
zhodnotil význam ITI Michal Teplý, staros-
ta obce Lukov.
Program semináře byl obohacen také 
o  další související témata. S  aktuálními 
informacemi o  Integrovaném regionál-
ním operačním programu (IROP) v  období 
2021–2027 seznámila přítomné Ing. Lenka 
Kolářová, ředitelka územního odboru IROP 
pro Zlínský kraj Centra pro regionální roz-
voj České republiky. K přípravě programo-
vého období 2028+ vystoupil Mgr. Kamil 
Papež, MPA, ředitel Odboru regionální po-
litiky Ministerstva pro místní rozvoj České 
republiky.
Součástí programu bylo rovněž seznámení 
s rozvojovými projekty města Zlína s dopa-
dem na území Zlínské aglomerace, prezen-
tována byla také statistická data území.
Přínosem celého semináře bylo vzájemné 
obohacení o zkušenosti s přípravou a rea- 
lizací projektů a  shoda nad významem 
spolupráce při přípravě budoucího progra-
mového období, ve kterém se budou roz-
dělovat dotace EU po roce 2027.
 Dagmar Zavadilová

Studenti a firmy ze Zlína budou mít možnost inspirovat 
se v Austinu

„Představuje to příležitost získat investice 
a  technologické know-how, které podpo-
ří naši ekonomiku a  podnikání. Spolupráce 

poskytuje šanci inspirovat se úspěšnými po-
stupy, které transformovaly region Austinu,“ 
uvedl ředitel strategického úseku ZRIA Petr 
Kubíček.
Opportunity Austin od svého vzniku v  roce 
2004 pomohla vytvořit více než 700 tisíc 
pracovních míst a  přilákala investice v  hod-
notě miliard dolarů od globálních firem, je 
jednou z nejlepších agentur v USA. „Uzavření 
spolupráce se ZRIA je významným milníkem 
v  podpoře mezinárodní obchodní expanze 
a inovací. Posiluje vzdělávání a výměnu talen-
tů a nastartuje společné výzkumné a kulturní 
iniciativy,“ řekl Roland Peña, viceprezident 

pro globální investice a inovace společnosti 
Opportunity Austin.
Důležitou složkou spolupráce bude vzdě-
lávání. Aktuálně se řeší propojení studijních 
oborů vázaných na polovodiče, které bude 
otevírat UTB. „Je to příležitost pro naše stu-
denty i pedagogy, jak získat zkušenosti a po-
znatky z  texaské univerzity a  dalších vzdě-
lávacích institucí, které významně přispěly 
k  transformaci a  rozvoji Austinu. Podobnou 
roli bychom jako univerzita rádi sehráli při 
transformaci Zlínského kraje. Prvním krokem 
je výměnný program v  oblasti polovodičů, 
který chceme realizovat,“ uvedl rektor UTB 
Milan Adámek.
Díky memorandu se ZRIA stává unikátním 
klíčovým hráčem směrem k ekonomické di-
plomacii do Austinu. Také proto její iniciativa 
vzbuzuje zájem mezi moderními zlínskými 
firmami, mezi nimi jsou třeba IS Produkce, 
Elixeum, Bussines Logic, APRO Robotics, 
Polyperfect. /red/

Studentům, firmám i startupům ze Zlínska se otvírají dveře do texaského 
Austinu, ten patří mezi nejprogresivnější města USA. Společné projekty 
firem, výměnné programy studentů nebo kooperace ve výzkumu, 
kreativním průmyslu a inovacích jsou konkrétními body memoranda, 
které uzavřela krajská rozvojová agentura ZRIA s americkou iniciativou 
Opportunity Austin, ta je její obdobou.
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Fenomén drží styl. Do Zlína zamíří české byznysové špičky

Vlivné ženy, experti na AI, tahouni z médií. Třicítka osobností z celého 
Česka společně překročí hranice toho, co je ve světě byznysu možné. 
Dialog rozproudí 20. března 2025 ve Zlíně na konferenci FENOMÉN. Čtyři 
stage protne společné téma: Umění spolupráce. Lístky už jsou v prodeji.

Proč spolupráce? „Zúžený pohled ve firmách 
brzdí růst. I díky technologiím vznikají nové for-
my spolupráce, které je třeba vysvítit, abychom 
neřešili každý svou část puzzle, ale celek jako 
takový. Chceme, aby výsledek byl big picture,“ 
říká hlavní organizátorka konference Vlaďka 
Snášel Lukašíková. FENOMÉN 2025 nabídne 
ochutnávku toho nejlepšího, co česká byzny-
sová scéna nabízí. Mentální rozcvičku odmávne 
na Business stage evangelista digitálního zdraví 
Tomáš Šebek, který se po loňském úspěchu 
objeví ve Zlíně podruhé. Hned po něm si pod-
maní čtyři sta účastníků v sále několik výjimeč-
ných žen. První dámu české e-commerce Jitku 
Dvořákovou, generální manažerku Mastercard 
Janu Lvovu a šéfku vydavatelství Economia Len-
ku Černou doplní další autority. Mezi oslovenými 

jsou například Dalibor Cicman (GymBeam), Vít 
Kutnar (DEK), chybět nebude ani velký regionální 
hráč. Konference FENOMÉN je největší a nejvý-
znamnější svého druhu na Moravě. Pravidelně 
se na ni daří přitáhnout nejzajímavější řečníky 
a řečnice ze všech koutů republiky a ze všech 
možných oborů. „Řada těchto osobností se 
k nám pravidelně vrací, i když zrovna nepřed-
náší, protože celá akce má výrazně byznysově 
networkingový charakter a  zlínské prostředí 
inspiruje přítomností klíčových lokálních firem 
s  globálním dopadem,“ říká Tomáš Jindříšek, 
Managing Partner agentury DFMG, hlavního 
partnera FENOMÉNu. Ožehavou diskusi na HR 
stagi otevřou Tomáš Ervín Dombrovský (Alma 
Career), jeden z nejčastěji citovaných odborníků 
na dynamiku trhu práce, a také Jana Vychroňová, 

která už druhou dekádu řídí lidské zdroje ve Vo-
dafone. „Umění spolupráce“ je zavede za hrani-
ce běžného teamworku k virtuozitě, kde člověk 
a technologie fungují jako jeden celek. Unikátní 
know-how předají na Innovation stagi ostřílení 
byznysmeni Jiří Paseka (Vitality Invest) a Božena 
Řežábová (GAMEE), které doplní lídři nové éry: 
speakeři AI case stage. Ta je na konferenci ab-
solutní novinkou. Jan Romportl (Elin.ai), Ivan Kutil 
(AppSatori) a Karel Šimánek (BigHub) patří mezi 
špičky ve svém oboru, stejně tak šéfka Czechi-
tas Senta Čermáková, která se vrací do Zlína po 
roce. Další vizionáři svou účast potvrzují a po-
myslné eso z rukávu má teprve přijít. Tím má být 
zahraniční řečník. FENOMÉN staví na networ-
kingu. Účastníci mají možnost vstupovat do 
diskusí, osobně oslovit lídry ve foyer Univerzity  
T. Bati, vzájemně se propojit prostřednictvím ap-
likace Myia nebo v chillout zóně. Technologické 
vychytávky jako AI bar nebo robotickou páku 
na pivo si osvojí ve smart zóně, kterou kromě 
nadupaných stagí doplní i praktické workshopy. 
Celodenní program zakončí shrnující panelová 
diskuse a večerní party.

CHCETE BÝT U TOHO?
Součástí jedinečné akce můžete být i vy. Vstu-
penky jsou již v prodeji. Na webových stránkách 
www.konferencefenomen.cz je pořídíte za sní-
ženou cenu do konce ledna. Fenomén je hybrid-
ní, sledovat jej lze také online. Speciální nabídku 
chystají organizátoři pro studenty a  osoby na 
rodičovské dovolené.

PROČ FENOMÉN? ZRODIL SE TAM, ODKUD 
OBOUVAL SVĚT BAŤA.
FENOMÉN je největší byznysová konference 
na Moravě, kterou má v  diáři elita českého 
byznysu. Šestým rokem hostí 400+ účastníků 
a  30+ speakerů napříč odvětvími z  celé ČR 
i Slovenska. /red/
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Město pomohlo na svět webové aplikaci Zlínský film

Odstartoval prodej Ročního předplatného do divadla

Statutární město Zlín se podílelo na vzniku unikátní webové aplikace 
zlinskyfilm.phil.muni.cz, kterou doplňuje podobně výjimečná publikace 
Lidé – práce – animace – Světy animovaného filmu na Kudlově. 

Oba projekty detailně mapují historii zlín-
ského filmu, která se začala psát v polovině 
třicátých let, kdy dnes světově proslulé fil-

mové ateliéry založil Jan Antonín Baťa. Prá-
vě historie ateliérů byla pro skupinu brněn-
ských vědců vedenou filmovým historikem 
Pavlem Skopalem inspirací pro vznik aplika-
ce, kterou nazvali jednoduše Zlínský film.
„Projekt mapuje téměř stoletou historii zlín-
ských filmových ateliérů a v několika úrov-
ních přibližuje pohnuté lidské osudy i poli-
tické, geografické a historické souvislosti,“ 
uvedl Pavel Skopal, který je vedoucím Ústa-
vu filmu a  audiovizuální kultury Filozofické 
fakulty MU v Brně.
Webová aplikace zlinskyfilm.phil.muni.cz, 
které předcházel rozsáhlý aplikovaný vý-
zkum, je určena milovníkům filmu i odborné 
veřejnosti. „Web rozkrývá jednotlivé lidské 

Kromě balíčku atraktivních her, v  nichž ne-
chybí muzikál, láká zlínské divadlo do svých 
sedadel předplatitele na začátky představení 
už v 17 hodin, ve dvou hracích dnech – pátek 
(skupina R1) nebo úterý (skupina R2). Bonu-

Apartmá v hotelu Plaza, Kafka na pobřeží, Pretty woman, Garderobiér, 
Racek – to je aktuální nabídka pěti titulů Ročního předplatného 2025, jehož 
prodej Městské divadlo Zlín spustilo na začátku listopadu. 

příběhy a vznik konkrétních děl, a to v kon-
textu kulturním, politickém, geografickém 
i  historickém. Součást webových stránek 
tvoří spolu s rozhovory a tematickými texty 
i  specializované mapy, které zachycují na-
příklad bytovou situaci na Kudlově,“ popsal 
Pavel Skopal.
Na vzniku aplikace se kromě zlínské radnice 
podílela i Technologická agentura ČR, spo-
lečnost FILMFEST, s. r. o., Regionální filmový 
fond z. s. a Národní filmový archiv.
S  jakým vzděláním, dovednostmi a  záměry 
přicházeli adepti animace do kudlovských 
ateliérů? Jak náročná byla kreslená, loutko-
vá nebo plošková animace pro tvůrčí spo-
lupráci? V  jakých podmínkách se odehrá-
val pracovní, společenský a  rodinný život 
tvůrců? Jak ovlivnila podmínky v  ateliérech 
takzvaná normalizace nebo třeba poptávka 

televize po animovaných seriálech pro po-
řad Večerníček? Na tyto a  spoustu dalších 
otázek dává odpověď Skopalova publikace 
Lidé – práce – animace – Světy animova-
ného filmu na Kudlově. Knihu založenou na 
archivním výzkumu v osmi archivech a něko-
lika soukromých sbírkách a desítkách rozho-
vorů s pamětníky vydalo brněnské naklada-
telství Host. /ara/

sem u  těchto předplatitelských skupin je 
beseda s  herci bezprostředně po zhlédnutí 
inscenace přímo na scéně. To vše za velmi 
výhodnou cenu oproti volnému prodeji. „Ten-
to typ předplatného je atraktivní svou cenou 

990 Kč za pět představení. Mezi jeho další 
bonusy patří besedy s herci hned po předsta-
vení a také začátky v 17 hodin. Tento čas mno-
zí diváci preferují. Kromě toho je Roční před-
platné také skvělým tipem na vánoční dárek,“ 
doplňuje ředitelka divadla Irena Pelková. 
Předplatné můžete zakoupit osobně v  po-
kladně MDZ od pondělí do pátku od 11:00 do 
18:00. Pořídit se dá také na webových strán-
kách www.divadlozlin.cz. /red/
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ŽIVÝ BETLÉM
26. 12. v 16 h

před kostelem sv. Filipa a Jakuba
I v letošním roce se uskuteční Živý Betlém, 
který pořádá farnost sv. Filipa a Jakuba ve 
Zlíně. Kromě tradičního vánočního příběhu 

o narození Ježíše Krista se můžete těšit 
na vánoční koledy a křesťanské písně 

v podání dětských a mládežnických schol. 
Po skončení představení budou brány 
kostela otevřeny všem, kteří by si rádi 

prohlédli vánoční výzdobu a ještě chvíli si 
užili tajemnou atmosféru svátků.

ADVENT NA TRHU
prosinec

tržiště Pod Kaštany
1., 8., 15. a 22. 12. 10–15h – Adventní 

neděle na trhu s punčem, kávou 
a dalšími lákadly;

6. a 20. 12. 8–17 h – Tradiční zabijačka 
z řeznictví Matula – čerstvé jitrnice, 

klobásky, škvarky, teplá polévka 
a vše co k zabijačce patří; 14. 12. – 

Vánoční farmářský jarmark s prodejem 
vánočních dobrot a vánočního 

sortimentu doprovodí zpěv koled.

PAMÁTNÍK
pá–ne 9:30–16:30 h

Památník T. Bati
Vydejte se za mimořádnou 

architekturou. Formou komentované 
prohlídky začínající vždy v celou 

hodinu si můžete prohlédnout interiér 
Památníku, seznámit se s historií 

i architekturou budovy a dozvědět se 
zajímavosti k osobnostem, které jsou 

s Památníkem spojeny. 
24. až 26. 12. je Památník uzavřený.  
Už v pátek 27. 12. je ale otevřeno.

DOBROČINNÝ TRH
2. 12. 

ZUŠ Zlín
Nadační fond Křídla pomoci pořádá  

11. dobročinný trh, který se uskuteční  
2. 12. 2024 v prostorách ZUŠ Zlín – 

vedle kavárny Malá scéna. Podpořit má 
nevidomou dívku Ivu, resp. její sportovní 

kariéru v tzv. Showdown. Jedná se o stolní 
tenis pro zrakově postižené, kdy se 

hraje s upravenými pálkami a slyšitelným 
míčkem. Trh nabídne výrobky regionálních 

firem, řemeslníků i umělců.

KUDY CHODÍ, TUDY ZDOBÍ
do 8. 6. 2025

Muzeum jihovýchodní Moravy ve Zlíně
Muzeum jihovýchodní Moravy ve 

Zlíně pořádá výstavu historických 
obuvnických a kalhotových spon. 
Kromě expozice v muzeu je část 
historických exponátů k vidění 

i v radniční budově.
Sbírka, která čítá celkem 361 

předmětů, je poprvé od změny sídla 
muzea vystavena v samostatné 

výstavě.

ADVENTNÍ ČAS S FILHARMONIÍ
prosinec

Kongresové centrum Zlín
Filharmonie Bohuslava Martinů zve 
o první adventní neděli hlavně děti. 

Orchestr filharmonie společně 
s Dětskou operou Praha uvede 

oblíbený příběh o Jeníčkovi a Mařence 
Perníková chaloupka. Ve čtvrtek  
5. prosince se můžeme těšit na 

světovou premiéru skladby Jana Vičara 
s názvem Morava a ve čtvrtek 19. 12. 
posluchače čeká tradiční „Rybovka“.

VÁNOČNÍ KONCERT
29. 12. v 17 h

kostel Narození Panny Marie ve Štípě
Štípský kostel letos o Vánocích 

rozezní Zvonky Dobré zprávy. Tento 
soubor hrající na ruční zvonky zavítá 

do kostela Narození Panny Marie 
spolu s renomovaným brněnským 

Vachovým pěveckým sborem 
moravských učitelek. Společný 

koncert bude dirigovat sbormistryně 
Emílie Adámková a varhanní doprovod 

obstará Pravoslav Březík.

JOSEF HOLCMAN: 
SKLEPOKRUHY | KACÍŘSKÉ VINOBRANÍ

13. 12. v 17 h
Krajská knihovna Františka Bartoše ve Zlíně

Krajská knihovna Františka Bartoše  
ve Zlíně zve na uvedení dvou nových 

knih zlínského spisovatele  
Josefa Holcmana.  

Texty o víně a vinných sklepech, které 
přitažlivě tepou s ubíhajícím časem, 

který vinaři svými rozvážnými hlty 
dokáží zastavovat.  

Více informací na www.kfbz.cz.

VÁNOČNÍ SETKÁNÍ PRO EDUCO
1. 12. 2024

kavárna v 14I15 Baťův institut
EDUCO zve veřejnost na vánoční setkání 

v Kavárně 14I15 Baťova institutu, kde si 
přítomní mohou užít atmosféru benefičního 

koncertu i dobrý punč. Adventní koncert 
České televize bude věnován rané péči 
EDUCO a rodinám s dětmi s handicapem 

ve Zlínském kraji, a přímý přenos se 
uskuteční v neděli 1. 12. v 17:30 h. 

Vstupenky je možné předem rezervovat na 
https://ranapecezlin.cz/adventni-koncert.

/io/
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Členky Klubu společenských tanců Aleše 
a Dany Mědílkových se vrátily z Mistrovství Ev-
ropy mažoretkových skupin, které od 10. do  
13. října hostil nizozemský Eindhoven, s bronzo-
vými medailemi.
Zlínské mažoretky ve věku od 14 do 25 let sou-
těžily v kategorii Traditional Ponpons Corps. Tře-
tí místo vybojovaly v konkurenci patnácti států.
„Naše dívky dokázaly, že české mažoretky 
patří svými precizními výkony a  nápaditými 
choreografiemi k  evropské špičce. Děkuje-
me městu Zlín za podporu, která je pro nás 
další významnou motivací a přispívá k rozvoji 
volnočasové aktivity dětí a  mládeže, pohy-
bového a estetického dívčího sportu,“ uved-
la Dana Mědílková. /ara/

V  kategorii seniorů a  juniorů měl zlínský 
klub své zastoupení v Haně Juráňové, Mila-
nu Filipovi, Sašovi Šindelovi, Danielu Vese-
lém a Maryně Nikolaiets. O úplně první me-
daili pro českou reprezentaci se postarali 
Milan Filip společně s  Marynou Nikolaiets 
v disciplíně enbu. Milanovi a Maryně se po-
dařilo v  těžké konkurenci těch nejlepších 
světových týmů obsadit třetí místo.
Další bronz do zlínské sbírky přidala Hana 
Juráňová v  disciplíně kata a  současně vy-
bojovala také stříbrnou medaili v kata týmu. 
Jako poslední Hanka společně s  Marynou 
získaly třetí místo v  disciplíně kumite tým. 

Další zlínský karatista Daniel Veselý zazna-
menal úspěch v disciplíně fukugo, když ob-
sadil třetí místo. Největší hvězdou prvního 
dne mistrovství se však stala zlínská závod-
nice Maryna Nikolaiets. Ve fukugo postou-
pila až do finále, kde velmi smolně prohrála 
s  polskou soupeřkou. Té samé závodnici 
z Polska však Maryna porážku oplatila ve fi-
nále kumite a naprosto po zásluze se stala 
mistryní světa.
Na zápasištích se také představili katego-
rie kadetů a  mladších juniorů. Alan Bařák 
a Martin Přibyl navázali na své starší kole-
gy a  získali bronzovou medaili v  disciplíně 

Zlínské mažoretky přivezly bronz z evropského šampionátu 
v Eindhovenu

Do Zlína putují tituly mistrů světa
Na konci října se ve španělském městě Cambrils uskutečnilo Mistrovství 
světa WTKU a Dětský světový pohár WTKU. Na těchto akcích skvěle 
reprezentovalo město Zlín a celou Českou republiku dohromady  
24 karatistů, někteří z nich přivezli cenné kovy.

enbu. Hned dvě stříbrné medaile se podaři-
lo získat Martinu Chrásteckému. První v ka-
tegorii kata, druhou v disciplíně kumite tým.
Také mezi kadety a mladšími juniory zlínští 
závodníci zářili na zlatém místě. První zla-
tou medaili získala Adéla Exelová, která se 
jako součást českého kumite týmu stala 
mistryní světa. Poslední dvě medaile si na 
své konto připsal Lukáš Chrástecký, který 
získal stříbrnou medaili ve fukugo a zlatou 
medaili v  kumite v  nejmladší věkové kate-
gorii pre cadets. „Jsem pyšný na všechny 
naše karatisty, kteří potvrdili, že ve Zlíně 
máme tradiční karate na světové úrov-
ni. Děkuji tímto i  městu Zlín za podporu, 
kterou našemu klubu dává,“ komentoval 
výsledky svých svěřenců na šampionátu 
hlavní trenér Akademie karate Zlín Robin 
Bařák, který na turnaji zároveň působil jako 
rozhodčí.
Bezprostředně po skončení mistrovství 
světa se konal také Dětský světový pohár, 
kterého se účastnilo patnáct zlínských dětí. 
První medaili, a  to hned zlatou, získali pro 
Česko zlínští závodníci Jaroslav Vočadlo 
a Dominik Pekař v disciplíně enbu, přičemž 
Jarda pak v  samotném závěru soutěže vy-
bojoval ještě bronzovou medaili v kumite.
Zbytek medailí vybojovala zlínská děvča-
ta. Titul vicemistryně světa získala Dorota 
Šidlová, která tak potvrdila skvělou formu, 
kterou si přivezla z  českých soutěží. Dru-
hou stříbrnou medaili z  kata si na krk po-
věsila také Nea Macková, která prohrála až 
ve finále. V  kata obsadila třetí místo Nela 
Zábojníková a  zároveň si odvezla druhou 
bronzovou medaili z kumite.
Poslední medaili pro zlínský klub vybojova-
la Ema Mikelová v disciplíně kumite, kdy až 
na rozhodnutí rozhodčích prohrála v semifi-
nále s další českou závodnicí. /io/
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Karel Jr., který studuje obchodní akademii, se 
nedávno vrátil z tříměsíčního pobytu v jihoafric-
kém Durbanu. V jednom z největších měst JAR 
navštěvoval střední školu se sportovním zamě-
řením, intenzivně se věnoval studiu angličtiny 
a především tréninku ragby. „Výuka probíhala 
třikrát týdně. Dva dny jsme byli od časných 
ranních hodin v  posilovně a  na tréninku jed-
notlivých ragbyových pozic, po obědě se pak 
trénovalo znovu. O víkendu se hrál ráno zápas 

Zlínský tým prožil skvělý půlrok, který fanouš-
ci na Letné nepamatují. Po sestupu z nejvyšší 
soutěže jsme se skvěle dali dohromady a do-
posud jsme ani jednou neprohráli. Druholigo-
vou tabulku vedeme s náskokem sedmi bodů 
před druhou Chrudimí, v MOL Cupu jsme po-
stoupili do osmifinále. Naším nejlepším střel-
cem je Vukadin Vukadinović. Zkušený křídelník 
si na podzim připsal sedm přesných zásahů 
a v tabulce střelců Chance Národní Ligy se dělí 
společně s  brněnským Romanem Potočným 
a vlašimským Jakubem Hodkem o třetí místo. 
Lepší je pouze Tomáš Necid z Viktorie Žižkov 
(13 gólů) a David Látal z Vlašimi (11 branek). V po-
háru vládne zlínským střelcům Zviad Natch- 
kebia, který se trefil třikrát. Další branky zazna-
menali Poznar, Černín, Buchvaldek, Brandner, 
Bránecký, jeden gól si daly Tasovice samy. 

Zlínský rojník čerpal zkušenosti v JAR

Fotbaloví ševci přezimují na špici tabulky

Důkazem toho, že jablko nepadá daleko od stromu, je zlínský hráč 
kategorie U18 Karel Pekáček junior. Karel Jr. hraje na pozici rojníka a jde 
ve šlépějích svého otce Karla Pekáčka, současného sportovního ředitele 
Rugby Clubu Zlín, někdejšího českého reprezentanta a hráče několika 
evropských klubů včetně anglického Bristolu.

Fotbalisté FC Zlín mají za sebou mimořádnou podzimní část Chance 
Národní ligy. Ševci v první polovině sezony 2024/2025 odehráli  
19 soutěžních zápasů – 16 v lize a tři v domácím poháru. Tým Bronislava 
Červenky získal 40 bodů a v součtu obou soutěží nastřílel 33 gólů 
a v tabulce mu jednoznačně patří první místo.

a odpoledne jsme se spoluhráči fandili první-
mu a druhému hernímu týmu,“ popsal Karel Jr.
Velkým přínosem byla pro něj komunikace 
výhradně v  angličtině. Pochvaluje si nejen 
zlepšení v angličtině, ale také osvojení nových 
způsobů tréninku a hry. „Tím, že jsem byl delší 
dobu mimo domov, jsem se naučil větší sa-
mostatnosti,“ pochvaluje si talentovaný rojník. 
Rodina mu sice chyběla, ale odloučení nebylo 
stresující, s příbuznými mohl komunikovat pra-

Ševci se mohou pochlubit nejlepší obranou, 
na podzim inkasovali v mistrovských zápasech 
pouze pět branek, v  MOL Cupu pak obdrželi 
další tři góly. Brankář Stanislav Dostál si připsal 
jedenáct nul a je nejlepším gólmanem soutěže. 
Dostál byl současně i nejvytíženějším hráčem 
podzimu. Kvůli zranění vynechal pouze druhý 
poločas v utkání ve Vyškově, jinak parťáka Ra-
kovana mezi tři tyče nepustil.
Do všech šestnácti zápasů zasáhl také kapitán 
Dominik Simerský a  záložník David Machalík.
Nejvíc minut z hráčů v poli pak odehrál Dominik 
Simerský (1386 minut), za ním jsou Jakub Čer-
nín a Lukáš Bartošák (1350 minut). Nejtrestaněj-
ším hráčem je právě stoper Jakub Černín, který 
vyfasoval sedm žlutých karet, dalším hříšníkem 
je Joss Didiba. Jedinou červenou zaznamenal 
v prvním kole Rudolf Reiter. /red/

G E N E R A C Í  2 0 2 5  V  H Á Z E N É

36. ročník
2025
/41

videlně přes videohovory. V Durbanu se navíc 
potkal s  teenagerem z  Prahy, jehož rodina 
v JAR žije. „Trávit čas s nimi byla vždy příjemná 
změna, poznal jsem nové lidi a místa v okolí,“ 
poznamenal. Jak říká, díky pobytu se posunul 
kupředu herně i  lidsky. „Když jsme na vlastní 
oči viděl, jak v Africe někteří lidé žijí, začal jsem 
si vážit všeho, co ve Česku máme. Uvědomil 
jsem si, jaké máme štěstí žít právě tady,“ po-
znamenal Karel Pecháček Jr.
„Pobyt v  zahraničí je pro každého hráče vel-
kým obohacením jak ze sportovního pohledu, 
tak z pohledu poznání nové kultury a vystou-
pení ze své komfortní zóny. Těšíme se, že Ka-
rel všechny nabyté zkušenosti využije už od 
září v  nové sezoně,“ uvedl prezident Rugby 
Clubu Zlín Richard Láník. /red/

STATISTIKY PODZIMNÍ ČÁSTI

Nejvíc odehraných zápasů
16 – Stanislav Dostál, Dominik Simerský, 
David Machalík
15 – Jakub Černín, Lukáš Bartošák, Cletus 
Nombil, Zviad Natchkebia, Tomáš Poznar, 
Vukadin Vukadinović
14 – Patrik Brandner, Miloš Kopečný
13 – Joss Didiba
12 – David Tkáč, Šimon Polášek
10 – Rudolf Reiter, Patrik Kulíšek
7 – Lukáš Buchvaldek, Lukáš Bránecký
5 – Jakub Kolář
3 – Matěj Slouk
1 – El Hadji Ndiaye, Matej Rakovan

Nejvíc vstřelených gólů
7 – Vukadin Vukadinović
6 – David Tkáč
3 – Tomáš Poznar, David Machalík
2 – vlastní
1 – Jakub Černín, Cletus Nombil,  
Joss Didiba
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Obchody a služby | inzerce

BENN – kříženec jezevčíka, vitální, 
14 let, vhodný k jednomu člověku, 
v útulku 1,5 roku

KOČKY A KOŤATA – stále v útulku na 
vás čeká okolo 60 kočiček, kterým 
můžete dát nejhezčí dárek – nový 
domov

ARIS – přátelský a milý rotvajler,  
11 let, miluje procházky a společnost 
člověka, v útulku čeká rok

Vánoce v útulku s Němou tváří 
se opět uskuteční na Vršavě 
ve Zlíně
Stejně jako loni, tak i letos budou 
studenti FMK UTB v rámci projektu 
Němá tvář pořádat akci pod názvem 
Vánoce v útulku. 

PARNÍ ČIŠTĚNÍ DOMÁCNOSTÍ A AUT
Čistíme sedačky, koberce, matrace, kůži, dlažby, lino atd.  
Provádíme ruční mytí aut na čerpací stanici OMV ve Zlíně. AKCE:  
čištění interiéru EXLUSIVE = Eco myčky OMV zdarma. Pára 
důkladně vyčistí a dezinfikuje.   
www.paromax.cz, tel. 775 405 209

ÚDRŽBA ZAHRAD
Provádíme údržbu zahrad – kosení, stříhání okrasných zahrad, 
stříhání ovocných stromů, stříhání živého plotu, postřiky, úpravy 
trávníků, čištění zanedbaných zahrad, realizace nových zahrad.  
marian.galetka@seznam.cz,  tel. 722 535 311

ZLATNICKÝ ATELIER BÖHMOVÁ VĚRA
Prodej, opravy, zakázky zlatých a stříbrných šperků. Při 
nákupu zlatých šperků možnost odečtu až 1 300 Kč za 1 gram 
přineseného zlata.
Otevřeno: Po–Čt  9:00–17:00 h,  Pá  9:00–14:00 h, So – zavřeno
Kontakt: Kvítková 4352 (OC Zlín – za Baťou),  
tel. 731 350 132, 604 975 565

PARUKY, ČEPIČKY, TURBANY, ŠÁTKY
Vše pro ženy po operaci prsu. Prsní epitézy, podprsenky, plavky, 
šátky, turbany, čepičky a více než 120 modelů paruk. 
Kontakt: Dobromila Darnadyová EPITA-DD, Potoky 4318, Zlín,  
tel. 724 486 044 (je nutné se objednat), www.epita-dd.cz

MALÍŘSTVÍ A NATĚRAČSTVÍ ZLÍN VÁM NABÍZÍ:
Vymalování domů, bytů, kancelářských, výrobních prostor a hal. 
Nátěry fasád domů, nátěry oken i eurooken, pergol, oplocení ... 
Nátěry nábytku, dveří i zárubní, podlah, radiátorů, potrubí topení. 
Více info na tel. 737 261 262, e-mail: mnstavo@seznam.cz. 
KVALITA ZA DOBROU CENU – VAŠE SPOKOJENOST

HODINOVÝ MANŽEL
Provádím drobné údržbářské práce všeho druhu pro firmy 
i domácnost. 
Lokalita: Zlín a okolí. Tel. 733 209 024

STĚHOVÁNÍ A ÚKLIDOVÉ SLUŽBY ZLÍN S.R.O.
Kompletní profesionální stěhovací a úklidové služby.
Byty, domy, firmy, vyklízecí práce.
www.stehovanizlin.cz, tel. 773 953 048
www.zlin-uklid.cz, tel. 608 515 231

PRŮVODCE TVÝM OSOBNÍM ROZVOJEM – KATEŘINA CHROMÁ 
Brzdí vás obavy, strachy, nevhodné myšlenky? Pojďte je změnit 
pod vedením v bezpečném a příjemném prostředí. Možná je 
potřebujete jen správně pojmenovat, přenastavit, co vám neslouží, 
propustit to staré a přijmout změny a nové do svého života. Ráda 
vás provedu. www.kachaba.cz, tel. 605 517 000
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Ta se uskuteční v  sobotu  
7. prosince 2024 od 14:00  hodin 
v Útulku pro zvířata v nouzi Zlín 
Vršava. Cílem akce je připravit 
bohatý doprovodný program 
pro všechny návštěvníky akce 
a  zároveň co nejvíce podpořit 
zvířata z místního útulku.
Již 17. ročník benefičního pro-
jektu Němá tvář, pořádaný stu-
denty, se tradičně koná pod 
záštitou Fakulty multimediálních 
komunikací Univerzity Tomáše 
Bati ve Zlíně. Hlavní myšlenkou 
a  motivací je podpora Útulku 
pro zvířata v  nouzi Zlín Vršava. 
Studenti tak chtějí dokázat, že 
právě němé tváře, které si o  to 
mnohdy nemohou říct, si zaslou-
ží naši lásku a péči.
Všichni účastníci akce se mohou 
těšit na odpoledne plné zábavy. 
Budou zde na ně čekat kreativ-
ní dílničky, hudební vystoupení, 
Mikuláš s  čertem a  andělem, 
vánoční kvíz, spousta dobrého 
občerstvení a především krásná 
předvánoční atmosféra. 
,,Za celý tým projektu Němá 
tvář se nemůžeme dočkat, až 
se opět všichni společně sejde-
me v útulku a vytvoříme úsměv 
na tváři všem němým tvářím. 
Společně si užijeme vánoční 

pohodou a  nasajeme sváteční 
atmosféru v kruhu svých nejbliž-
ších,“ uvedly Martina Břundová 
a  Barbora Bartůnková, mana-
žerky  projektu Němá tvář.
Vánoce v  útulku představují 
jedinečnou příležitost, kde se 
společně spojit a v předvánoč-
ním čase udělat radost nejen 
blízkým osobám a  rodině, ale 
i  zvířatům v  nouzi. Věříme, že 
společně rozzáříme oči našich 
zvířecích kamarádů. Více infor-
mací nejen o celé události, ale 
i ukázky z akcí minulých najdete 
na Facebooku Němá tvář nebo 
na Instagramu nematvar. Těší-
me se na vás!
 Studenti FMK UTB

Zlín uctí tichou vzpomínkou u pietního místa 13. výročí úmrtí Václava 
Havla. Pieta se koná ve středu 18. prosince 2024 u Pomníku obětem 
totality u radnice. /io/

Vzpomínka  
na Václava Havla
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Informace

Kluby
■ KLUB SENIORŮ PODHOŘÍ
Tel. 603 234 406, e-mail. kspodhori@seznam.cz
PO – Němčina dop., úřední hodiny 10–12 h, ÚT 
– Cvičení, jóga a angličtina dop., ST – Jóga dop. 
a angličtina odp.; ČT – Němčina a ruční práce dop. 
a cvičení odp.; Klubové dny (deskové hry aj.)  
13–15 h; 6. 12. od 15 h – Předvánoční posezení 
v budově Regina s programem;  
13. 12. – Procházka z Burešova do Kostelce  
(cca 5 km). Odjezd ze Školní v 9:15 h a start  
v 9:30 h na zastávce MHD Burešov.  
Info na tel. 737 005 174.

■ KLUB SENIORŮ PŘÍLUKY
Dolní Dědina 26
5. 12. – Oslava Mikuláše; 12. 12. – Výroba vánočních 
ozdob; 19. 12. – Návštěva vánočních Vizovic; 28. 12. 
– Předsilvestrovské veselení. 

■ KLUB SENIORŮ – SEKCE UČITELŮ
Víceúčelový objekt Kvítková.
4. 12. od 9 h – Vánoční klubová středa 
s vystoupením žáků umělecké školy;  
11. a 18. 12. od 8:30 h – Cvičení, besedy o adventu 
a vánočních zvycích. 

■ KRAJSKÁ RADA SENIORŮ ZLÍN
Tel. 606 171 503, rscr.zlin@seznam.cz.  
Akce pro širokou seniorskou veřejnost.

■ KLUB SENIORŮ KVÍTKOVÁ
tel. 732 123 048
Po, út, čt – pěvecký kroužek mužů a žen, výuka 
angličtiny, schůzka Kamarádů, turistický kroužek –  
sraz na zast. u podchodu; ST – klubový den 
se zpěvem, hudbou, tancem, přednáškami 
a besedami; ČT – sportovní aktivity.
4. 12. – Mik, Miku, Mikuláš – zpívání koled;  
11. 12. – Klubový den se ruší; 18. 12. – Silvestrovská 
veselice s tombolou, hraje Trnečka.

■ KLUB SENIORŮ MALENOVICE
Mlýnská 845, tel. 608 714 470,  
KS-Malenovice@seznam.cz, tel. 608 714 470 
2. 12. od 15 h – Štefan Forgáč – Písničky ze šuplíků, 
písničkový recitál; 4. 12. – Vycházka z Karlovic do 
Malenovic, AN Zlín nást. 37 v 10:10 h, Malenovice, 
škola v 10:21 h (5,2 km); 9. 12. od 13:30 h – 
Mikulášské posezení,  
v 15 h vystoupí žáci ZUŠ Malenovice; 16. 12. od 
14 h – Odpoledne stolních her; 19. 12. ve 14 h – 
Předvánoční a předsilvestrovské posezení;  
30. 12. od 14 h – Tombola s nevhodnými vánočními 
dárky; 31. 12. – Individuální výstup z Vizovic na 
Janovu horu (6 km).

■ KLUBÍČKO (VOLNOČASOVÉ AKTIVITY PRO 
HANDICAPOVANÉ OSOBY)
M. Knesla 4056, Zlín; tel. 773 765 204, 
klub.icko@zlin.eu, www.klub-icko.eu.

■ SPORTOVÁNÍ SENIORŮ NA ZLÍNSKU
www.SPORTsenioruZL.BetOptim.com

Jubilanti od 90 let
Bartík Jiří, Bobalová Ludmila, Bořutová Marie, 
Cetkovská Sylva, Častová Vlasta, Dolníková 
Miluška, Ernstová Marie, Filipec Jiří, Foral 
Zdeněk, Fuksová Marie, Gajdůšková 
Bohumila, Helešic František, Hobza Dalibor, 
Hönigová Svatava, Houška Miroslav, 
Charuzová Silvia, Jurčagová Marie, Kinclová 
Emilie, Kobzinek Josef, Kopcová Štěpánka, 
Kotulanová Jiřina, Krajčová Anděla, Krestová 
Věra, Kučová Františka, Lyčková Věra, Makeš 
František, Martincová Františka, Mašindová 
Anežka, Mifka Svatoslav, Michálek František, 
Partyková Marie, Pavlovská Libuše, Pivodová 
Ludmila, Pokorná Marie, Prokopová Vlasta, 
Rajnohová Anna, Samohýlová Ludmila, 
Smetanová Dagmar, Stöhrová Ludmila, 
Strnadel Karel, Svobodová Marie, Svozílek 
Lubomír, Šarmanová Ludmila, Šefl Karel, 
Šenkeříková Vlasta, Ševčíková Věra, 
Štefanová Vlasta, Štěpánová Ludmila, 
Taťáková Josefa, Teichmannová Danuška, 
Trlida Štěpán, Valová Anna, Vávro Milán, 
Vejbora Jiří, Vyoralová Marie, Zapletalová 
Hana, Zbránková Věra, Živníček Josef.

Setkání místních  
aktérů kulturního 
dění
Odbor kultury a památkové péče Magistrátu 
města Zlína zve širokou veřejnost na setkání 
za účelem mapování aktuálních podnětů, ná-
vrhů a potřeb zástupců kulturní scény. Během 
setkání zazní informace o postupném naplňo-
vání Strategie rozvoje kultury a kreativních od-
větví města Zlína a prezentace analýzy čerpá-
ní Kulturního fondu města Zlína. Diskusi doplní 
i představení místních kulturních spolků. Svou 
účast na setkání, které se uskuteční v  úterý  
7. ledna 2025 v kavárně 14|15 Baťova institutu 
od 16 h, potvrďte na PetraKrajcova@zlin.eu. 
Těšíme se na shledání!  /red/

Poradny
■ LINKA SOS ZLÍN – 24 HOD
Nonstop anonymní linka důvěry pro děti, mládež 
a dospělé:
- telefonická krizová pomoc: 577 431 333 a  
778 400 170; e-mailové poradenství sos@zlin.cz; 
chatové poradenství po–ne od 19:30 do 21:30 h. 
Vstup do chatu přes www.soszlin.cz. Služby jsou 
poskytovány bezplatně, pouze v distanční formě.

■ PORADENSKÉ A KRIZOVÉ CENTRUM
www.pkcentrum.cz; U Náhonu 5208, Zlín;  
tel. 577 210 809. Služby jsou poskytovány bezplatně.
Krizová pomoc: tel. 730 166 862, pomoc v těžké 
životní situaci; ambulance i terén, po–pá 8–20 h.
Poradenské centrum – psychologické, sociální 
a právní poradenství
Centrum náhradní rodinné péče – poradenství pro 
náhradní rodiny
Intervenční centrum – pomoc osobám ohroženým 
domácím násilím

■ OBČANSKÁ PORADNA CHARITY
Senioři, rodiny, osoby v krizi
Zálešná I/4057, www.zlin.charita.cz,  
tel. 739 245 974,  poradna@zlin.charita.cz.
Bezplatné dluhové a sociální poradenství.

■ PORADNA NA DLANI
Štefánikova 5462, tel. 731 918 258,  
e-mail: info@nadlani.net
Psychologicko-poradenské a psychoterapeutické 
služby. Podpůrné skupiny dětí z náhradní rodinné 
péče, rodin v rozvodovém řízení apod.

■ LOGOS – PORADNA PRO DĚTI, DOSPÍVAJÍCÍ 
A JEJICH RODIČE
Unie Kompas, Pod Stráněmi 2505,  
tel. 734 440 027, www.unko.cz
Individuální a rodinné poradenství a terapie, podpůrné 
skupiny pro děti s ADHD.

■ SPOLEČNOST PODANÉ RUCE
tř. T. Bati 202, Zlín Louky, tel. 774 256 540,  
www.podaneruce.cz
Centrum komplexní péče a Terapeutické centrum - 
léčba látkové a nelátkové závislosti.

■ PORADNA PRO RODIČE A BLÍZKÉ LIDÍ 
S DUŠEVNÍM ONEMOCNĚNÍM
Centrum služeb  a podpory Zlín, Zálešná XI/1273
e-mail: horizont@cspzlin.cz, tel. 777 721 137

■ KONTAKTNÍ MÍSTO ČESKÉ ALZHEIMEROVSKÉ 
SPOLEČNOSTI
Voženílkova 5563, Naděje Zlín,  
www.alzheimerzlin.cz
Tel. 575 758 131, 775 889 644.

■ SOS PORADNA, SDRUŽENÍ OBRANY 
SPOTŘEBITELŮ
Zlínský klub 204, tř. T. Bati, www.asociace-sos.cz, 
tel. 608 621 298.

■ SENIORSKÝ OMBUDSMAN
www.zlin.charita.cz, tel. 739 245 973
Bezplatné poradenství v občansko-právních 
problémech (oblast bydlení, dávek, bezpečnosti aj.) 
osobám starším 60 let.

■ KRIZOVÁ POMOC
po–pá 8–20 h; tel. 730 166 862,
Bezplatná pomoc v těžké životní situaci, ambulance 
ve Zlíně, terén celý Zl. kraj
www.dczlin.cz/kp

■ ODBORNÉ SOCIÁLNÍ PORADENSTVÍ
Pro rodiny s dětmi i dospělé osoby s poruchou 
autistického spektra (PAS).
Za sklem, ul. Sedmdesátá 7055; tel.603 816 230, 
poradna@zasklem.com
www.zasklem.com

■ DLUHOVÉ PORADENSTVÍ SAMARITÁN
Bří Jaroňků 6989, Zlín, tel. 737 408 599,  
dlpzlin@otrokovice.charita.cz

www.otrokovice.charita.cz
Poskytuje bezplatné sociální poradenství zaměřené 
na pomoc s řešením dluhů.

Svatby
■ 12. 10. 2024 – radnice  
Robert Šebák (Zlín), Pavlína Martinková (Zlín)
Lukáš Čapka (Zlín), Jana Lužná (Zlín)
■ zlatá svatba
Jan a Věra Hevrovi (Zlín)
■ 12. 10. 2024 – Sazovice koupaliště
Martin Hanko (Slovensko), Kristína Štibraná (Zlín)
■ 19. 10. 2024 – penzion UNO
Petr Hulenka (Tlumačov), Lenka Mrázková (Zlín)
■ 26. 10. 2024 – radnice
Rostislav Filipovič (Zlín), Eva Hubíková (Zlín)
Pavel Vyoral (Zlín), Ivana Starková (Zlín)
■ diamantová svatba
Jan a Ludmila Pospíšilovi (Zlín)

Vítání dětí do života
■ 11. 10. 2024 
Natálie Barotová, Henrik Bahner, Jiří Barcuch, 
Stella Dujková, Artur Hlávka, Julie Kizová, Valéria 
Malinová, Amálie Polová, Sára Richterová, 
Viktorie Štarhová, Laura Štěpánová, Jakub 
Šťastný, Natálie Zehnalová, Meda Zámečníková.

■ 18. 10. 2024
Sára Hanáková, Václav Janík, Michal Kašpar, 
Matyáš Kollár, Mikuláš Kyša, Beáta Navrátilová, 
Sára Škrabanová, Oliver Vařák, Max Vojáček.
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